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„Nieważne, po której stronie rzeki stoisz.  
I tak zawsze jesteś na drugim brzegu”.

(Sławomir Kuligowski, Podaj dalej…)
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https://pl.wikiquote.org/wiki/S%C5%82awomir_Kuligowski
https://pl.wikiquote.org/wiki/Podaj_dalej...


również 2. Jeden mandat przypadł kandydatowi startującemu 
z jednoosobowego komitetu Zbigniewowi Kubickiemu.

Czworo kandydatów ubiegało się o stanowisko burmistrza 
miasta i gminy. Sprawa rozstrzygnęła się już w pierwszej turze. 
Wojciech Cibail uzyskał 50,88 proc. głosów. Dotychczasowy 
burmistrz Tadeusz Kłos uzyskał 20,01 proc. głosów, Andrzej 
Surdyk - 16,13 proc, a Adrianna Urbaniak - 12,97 proc.

Frekwencja wyborcza

Frekwencja w wyborach do wszystkich szczebli samorządów 
wyniosła na terenie kraju 52,80 proc. W Wielkopolsce wyniosła 
ona 52,97 proc. W powiecie wągrowieckim wyniosła 54,42 proc., 
a w gminie Skoki 60,43 proc.

Gmina Skoki ustąpiła w tej kwestii zaledwie Gminie Gołańcz. 
W wyborach do sejmiku wojewódzkiego zagłosowało u nas 60,19 
proc. uprawnionych (Gołańcz - 60,56 proc.) 

60,43 proc. uprawnionych oddało swój głos w wyborach do 
rady powiatu (Gołańcz 60,60 proc.) Taka frekwencja przełożyła 
się na zdobycie trzech mandatów w radzie przez kandydatów 
z gminy i miasta Skoki: Iwonę Tyll, Piotra Kaczmarka, Wiesława 
Nowaka. Warto dodać, że Piotr Kaczmarek uzyskał najwięcej 
głosów spośród wszystkich kandydujących na terenie powiatu 
wągrowieckiego (1 375 głosów).

W wyborach do rad gmin i miast oddano u nas 60,40 proc. 
głosów ważnych (Gołańcz – 60,63 proc.). Najwyższą frekwencję 
w głosowaniu odnotowaliśmy w Rościnnie, która wyniosła 74,47 
proc. przy 235 osobach uprawnionych. W obwodowej komisji nr 2 
(przedszkole samorządowe) frekwencja wyniosła 66,96 proc. 
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Wiadomości Skockie

7 kwietnia dokonaliśmy wyboru rad gmin, powiatów, sej-
mików wojewódzkich, rad dzielnic m. stołecznego Warszawy, 
a także wójtów, burmistrzów, prezydentów miast. Dokonała 
się zmiana na stanowisku Burmistrza Miasta i Gminy Skoki.

Na terenie miasta i gminy funkcjonowało 15 obwodowych ko-
misji wyborczych. Państwowa Komisja Wyborcza zarejestrowała 
na naszym terenie 12 komitetów wyborczych, które zgłosiły 61 
kandydatów na radnych rady miejskiej. Z poprzedniego składu 
rady chęć ponownego ubiegania się o mandat radnego zgłosiło 
13 osób. Ostateczne wyniki wyborów pozwolą zachować man-
dat radnego trzem osobom: (Marzena Wyleżała, Małgorzata 
Mizgajska, Zbigniew Kubicki). Mandatu nie uzyskali wszyscy 
radni, którzy pełnili odpowiedzialne funkcje w radzie miejskiej. 
Kadencja samorządu, w tym burmistrza wybranego w poprzed-
nich wyborach, kończy się 30 kwietnia.

Oto pełna lista wybranych radnych:

okręg nr 1 - Dariusz Patelski

okręg nr 2 - Dariusz Jahnz

okręg nr 3 - Jakub Kwapiński

okręg nr 4 - Filip Kujawa

okręg nr 5 - Zbigniew Kubicki

okręg nr 6 - Małgorzata Mizgajska

okręg nr 7 - Jakub Andrzejewski

okręg nr 8 - Jakub Berendt

okręg nr 9 - Krzysztof Kędziora

okręg nr 10 - Agnieszka Krawczyk

okręg nr 11 - Marzena Wyleżała

okręg nr 12 - Anna Rozmiarek

okręg nr 13 - Krystian Słomiński

okręg nr 14 - Hubert Czarnecki

okręg nr 15 - Julita Kulińska

Najwięcej mandatów w nowej radzie zdobył KWW Wojciecha 
Cibaila – 6. Natomiast KWW Tadeusza Kłosa obsadził 4 man-
daty, KWW Andrzeja Surdyka 2 a KWW Adrianny Urbaniak 

Wyniki, które decydować będą o kolejnych pięciu latach

KRAJ Powiat
Wągrowiecki

WLKP Skoki

52,80 % 54,42 %52,97 % 60,43 %
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przy 1 029 osobach uprawnionych. W komisji nr 1 (szkoła pod-
stawowa) – frekwencja wyniosła 65,27 proc. przy 858 uprawnio-
nych. Najwięcej osób uprawnionych, bo aż 1 570 osób, znalazło 
się na spisach komisji nr 3 (przedszkole samorządowe). Frekwen-
cja tu wyniosła 65,22 proc.

Ostateczne wyniki pokazują, że w gminie Skoki nie będzie trze-
ba przeprowadzić drugiej tury głosowania. Odbędzie się jednak 
ona w Gminie Wągrowiec, Gołańcz i mieście Wągrowcu. Do obsa-
dzenia są stanowiska wójta (gm. Wągrowiec) i burmistrzów (Wą-
growiec, Gołańcz). W pierwszej turze wyborów wybrano: wójta 
Wapna (Maciej Kędzierski), burmistrza miasta i gminy Mieścisko 
(Przemysław Renn). Ci włodarze nie mieli kontrkandydatów. 
Wójtem Damasławka pozostał nadal Cyprian Wieczorek, który 
zmierzył się z kiedyś sprawującym tę funkcję Andrzejem Szew-
czykowskim. 

Przed nami wybory do Europarlamentu. Odbędą się one 9 
czerwca. Zdecydujemy o wyborze 52 posłów do Parlamentu Eu-
ropejskiego. Już dziś zachęcam do udziału w wyborach, które 
zdecydują o naszym miejscu w europejskiej wspólnocie.

Tekst i fot. Franciszek Szklennik
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Dzień Sołtysa w Rościnnie

11 marca obchodziliśmy w naszym kraju Dzień Sołtysa. Soł-
tys to dla swoich mieszkańców „urzędnik pierwszego kontak-
tu” - to do niego często zgłaszają swoje potrzeby i bolączki.

W sloganie urzędniczym rzec by można, że sołtys jest organem 
wykonawczym w sołectwie. Rada sołecka wspomaga jego dzia-
łalność. Natomiast organem uchwałodawczym w sołectwie jest 
zebranie wiejskie. Sołtys korzysta z ochrony prawnej przysługu-
jącej funkcjonariuszom publicznym. W gminie Skoki mamy 27 so-
łectw, z tym, że w jednym z nich nie ma obecnie sołtysa.

Z okazji swojego święta 16 marca sołtysi zebrali się w świetlicy 
wiejskiej w Rościnnie w towarzystwie Burmistrza Miasta i Gminy 
Skoki Tadeusza Kłosa oraz zaproszonych urzędników.

Był tort, prezent od burmistrza, czyli krzewy ogrodowe, a po 
części oficjalnej wspólna integracja przy muzyce - gdyż nie samą 
pracą człowiek żyje.

Karolina Stefaniak 

W odbiorze udział wzięli wykonawcy, firma Odnowa Modli-
bowscy Spółka Jawna ze Skoków, podwykonawcy, inspektor 
nadzoru. Po stronie urzędu odbioru dokonali burmistrz Tadeusz 
Kłos oraz Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnic-
twa Kinga Pilna oraz Artur Nowakowski - kierownik Referatu 
Inwestycji i Infrastruktury.

Przypomnijmy, że budynek 
dworca w Roszkowie był naj-
bardziej zdewastowany spo-
śród trzech dworców znaj-
dujących się w naszej gminie. 
Udało się pozyskać na jego 
remont środki zewnętrzne 
z Banku Gospodarstwa Kra-
jowego w wysokości 80 proc. 
kosztów, które po przetargu 
wyniosły 1 726 800,00 zł. 
Jednym z warunków udzie-
lonego dofinansowania było 
przeznaczenie wyremon-
towanego budynku na cele 
mieszkaniowe.

Prace zakończyły się pla-
nowo. Natomiast termin od-
dania do użytkowania budynku i jego zasiedlenia uzależniony jest 
od terminu zakończenia przez ENEA Operator S.A. przebudowy 
linii energetycznej zasilającej budynek w energię elektryczną.

To nie ostatni budynek byłego dworca w naszej gminie, który 
dostał nowe oblicze.

27 marca podpisano umowę na odnowienie elewacji budynku 
byłego dworca PKP w Sławie Wielkopolskiej wraz z wymianą 
części okien i drzwi zewnętrznych.

Wykonawcą tego zadania także będzie firma Modlibowscy 
Spółka Jawna, która złożyła najkorzystniejszą cenowo ofertę 
spośród 8, o wartości: 357 840,54 zł brutto. I na to zadanie po-
zyskaliśmy lwią część środków zewnętrznych, to jest aż 97,12 % 
(347 534,73 zł) z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków 
Edycja 2.

Przypomnijmy jeszcze, że w ubiegłym roku wyremontowano 
kapitalnie środek dworca w ramach zadania: Przebudowa i zmia-
na przeznaczenia pomieszczeń parteru budynku byłego dworca PKP 
w Sławie Wielkopolskiej, gm. Skoki na cele społeczno-kulturalne. 
Dofinansowanie do prac budowlanych zgodnie z umową wy-
niosło 150 tys. zł w ramach środków Lokalnej Grupy Rybackiej 
7 Ryb. Całkowita wartość to 334 500,21 zł. W 2019 kapitalnie 
wyremontowano dach i stolarkę okienną oraz część mieszkań na 
piętrze.

Można więc zaryzykować stwierdzenie (w wielkopolskiej gwa-
rze), że dworzec w Sławie Wielkopolskiej będzie za chwilę wy-
rychtowany na całego.

Uprzedzając pytania o budynek dworca w Skokach - wielokrot-
nie składaliśmy wnioski o dofinansowanie kapitalnego remontu 
tego budynku, którego otoczenie zostało wykonane w 2017 roku. 
Póki co bez sukcesu. Jednakże będziemy próbować do skutku.

 
Karolina Stefaniak 

Budynek byłego dworca PKP 
w Roszkowie jak nowy

28 marca nastąpił końcowy odbiór kapitalnej renowacji 
byłego budynku dworca kolejowego w Roszkowie, w którym 
powstało pięć mieszkań komunalnych.

Urząd
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Będzie II etap modernizacji  
sali lustrzanej 

Zadanie pn.: „Bliżej kultury. Poprawa warunków funkcjono-
wania sali lustrzanej Biblioteki Publicznej w Skokach – etap II: 
modernizacja sufitu” zostało zakwalifikowane do dofinanso-
wania ze środków Urzędu Marszałkowskiego Województwa 
Wielkopolskiego w ramach Programu „Kulisy Kultury”. Kwo-
ta przyznanej dotacji to 130 000,00 zł.

Ten kolejny etap dostosowania do organizowania małych form 
teatralnych i koncertowych istniejącej sali lustrzanej Biblioteki 
Publicznej w Skokach, zlokalizowanej w budynku Urzędu Miasta 
i Gminy w Skokach na II piętrze segmentu B, obejmie tym razem 
następujące prace:

1. wymianę istniejącego drewnianego sufitu podwieszanego 
wraz z wymianą izolacji termicznej z wełny szklanej na sufit 
podwieszany rastrowy z izolacją termiczną z wełny mine-
ralnej;

2. wymianę starych opraw oświetleniowych na oprawy typu 
LED;

3. montaż instalacji klimatyzacji;

4. montaż kurtyn materiałowych zasłaniających okna. 

Szacunkowa wartość zadania: 250 000,00 zł. Okres realizacji: 
do 15.12.2024 r.

Warto przypomnieć, że I etap modernizacji sali lustrzanej rów-
nież był dofinansowany ze środków Programu „Kulisy kultury”.

Pozyskaliśmy dotację na cyberbezpieczeństwo

Wniosek Gminy Skoki o przyznanie grantu na realizację zada-
nia pn.: „Gmina Skoki cyberbezpiecznym samorządem”, złożony 
w ramach konkursu grantowego „Cyberbezpieczny samorząd” 
realizowanego przez Centrum Projektów Polska Cyfrowa, został 
pozytywnie oceniony i otrzymał dofinansowanie w kwocie 818 
519,95 zł. 

Pozyskane środki pochodzą z programu Fundusze Europejskie 
na Rozwój Cyfrowy na lata 2021 – 2027, Priorytet II Zaawanso-
wane usługi cyfrowe, Działanie 2.2. Wzmocnienie krajowego sys-
temu cyberbezpieczeństwa.

Celem projektu jest poprawa stanu zabezpieczeń wzmacniają-
cych odporność cybernetyczną Urzędu Miasta i Gminy w Skokach 
oraz jednostek podległych objętych projektem, jak też podniesie-
nie kompetencji pracowników z zakresu cyberbezpieczeństwa.

Projekt przewiduje realizację w Urzędzie Miasta i Gminy 
w Skokach oraz w jednostkach podległych (Zakład Wodociągów 
i Kanalizacji w Skokach, Szkoła Podstawowa im. Adama Mickie-

Wybudowano drogę  
w Budziszewicach 

Wspominaliśmy już o tym, że w budowie był nowy odcinek 
drogi asfaltowej w Budziszewicach od tzw. „kuźni” w lewo, do 
granicy gminy z Murowaną Gośliną w Łoskoniu. 

Po skończeniu budowy właściwą jakość wykonanych prac po-
twierdził z ramienia gminy Skoki burmistrz Tadeusz Kłos oraz 
pracownicy urzędu, merytorycznie odpowiedzialni za tę inwesty-
cję. Po stronie wykonawcy w odbiorze prac uczestniczył dyrektor 
techniczny Łukasz Kowalski. Odbiór końcowy został dokonany 
z wynikiem pozytywnym. 

Przypomnijmy, wykonawcą zadania była firma KOWALSKI 
BUDOWNICTWO sp. z o.o. ze Żnina, która wykonała podbudowę  
i nawierzchnię asfaltową drogi o długości ok. 630 m i szerokości 
5 m. Dodatkowo pobocza drogi na całej długości zostały umoc-
nione kruszywem kamiennym.

Wartość całego zadania wyniosła 1 120 654,00 zł, z czego aż 
95% pokryło uzyskane przez Gminę Skoki dofinansowanie z Rzą-
dowego Funduszu Polski Ład: Program inwestycji strategicznych 
w kwocie 1 064 621,30 zł.

Inwestycja ma poprawić komunikację naszych mieszkańców 
w kierunku Poznania i Rogoźna. Aby tak się do końca stało kolej-
ny ruch jest po stronie sąsiada, któremu brakuje od swojej granicy 
ok. 400 m asfaltu. Jak poinformowała nas burmistrz Murowanej 
Gośliny Justyna Radomska projektant, który dla nich przygoto-
wuje dokumentację i stosowne pozwolenia na brakujący odcinek 
asfaltu ma na to czas do końca maja tego roku. Pani burmistrz de-
klaruje także, że jeśli pojawią się możliwości aplikowania o środki 
zewnętrzne to Gmina Murowana Goślina będzie zabiegała o to, 
aby pozyskać dofinansowanie, które połączy asfaltem nasze gmi-
ny. 

Adam Zdanowski 
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wicza w Skokach, Przedszkole Samorządowe im. Kubusia Puchat-
ka w Skokach, Ośrodek Pomocy Społecznej w Skokach) szeregu 
szkoleń z zakresu cyberbezpieczeństwa, audytów bezpieczeń-
stwa oraz zakupów sprzętu i oprogramowania niezbędnego  
do wzmocnienia ochrony przed potencjalnymi atakami cyberne-
tycznymi.

Szacunkowa wartość zadania: 1 094 325,00 zł. Okres realiza-
cji: 2024 - 2025 r.

Po raz kolejny ubiegamy się o dotację na zajęcia pozalekcyjne.

Gmina Skoki i Szkoła Podstawowa im. Adama Mickiewicza 
w Skokach w partnerstwie z Fundacją Mały Inżynier z Po-
znania po raz kolejny przygotowuje wniosek o dofinansowa-
nie szeregu zajęć pozalekcyjnych, tym razem dla uczniów ze 
szczególnymi potrzebami edukacyjnymi. 

Środki zamierzamy pozyskać z programu regionalnego Fundu-
sze Europejskie dla Wielkopolski na lata 2021-2027, Priorytet 6 
Fundusze Europejskie dla Wielkopolski o silniejszym wymiarze 
społecznym (EFS+), Działanie 6.7 Edukacja przedszkolna, ogólna 
oraz kształcenie zawodowe - Edukacja włączająca.

W ramach projektu planujemy zrealizować zajęcia:  
a) z zakresu indywidualizacji nauczania:

Korekcyjno – kompensacyjne;

Logopedyczne;

Rozwijające kompetencje społeczno-emocjonalne;

Psychoedukacyjne;

 
b) wyrównawcze:

Matematyka;
Przedmioty przyrodnicze (przyroda, biologia, chemia, fizyka, 
geografia);
Język polski;
Historia;
Język angielski;

 
c) inne:

Zajęcia ciszy i relaksu;
Integracja sensoryczna;
Biofeedback;
Warsztaty weekendowe: zakoduj świat (robotyka);
Półkolonie letnie: doświadczanie świata (eksperymenty).

W projekcie zaplanowano również szkolenia dla nauczycieli, 
a także remont pomieszczenia, zakup sprzętu i akcesoriów nie-
zbędnych do przeprowadzenia w/w zajęć o łącznej wartości ok. 
150 000,00 zł.

Szacunkowa wartość całego projektu: ok. 300 000,00 zł. Pla-
nowany okres realizacji projektu: 01.10.2024 r. – 31.08.2026 r.

Jeśli uda się pozyskać środki na realizację w/w działań będzie 
to już nasz trzeci projekt edukacyjny wspólnie zrealizowany i do-
finansowany ze środków zewnętrznych.

Staramy się o środki zewnętrzne na usuwanie azbestu z gospo-
darstw rolnych.

W wyniku naboru wniosków o dofinansowanie ogłoszonego 

przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Poznaniu, Gmina Skoki złożyła wniosek o przyznanie 
pomocy finansowej w kwocie blisko 44 tys. zł na usuwanie azbe-
stu z gospodarstw rolnych.

W przypadku otrzymania tych środków, Gmina Skoki będzie 
udzielała pomocy publicznej rolnikom, którzy złożyli w Urzędzie 
Miasta i Gminy Skoki stosowne zgłoszenie odpadów zawierają-
cych azbest oraz otrzymali i rozliczyli środki na wymianę pokryć 
dachowych, otrzymane z Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 
Rolnictwa w ramach działania A.1.4.1 Krajowego Planu Odbudo-
wy i Zwiększania Odporności. 

W ramach przedsięwzięcia planuje się zbieranie (załadunek), 
transport i unieszkodliwianie 62,407 ton wyrobów zawierają-
cych azbest z terenu gminy Skoki. 

Marianna Gregorczuk 

Powitaliśmy wiosnę!
21 marca zawsze żegnamy zimę i witamy wiosnę. Nie ina-

czej było w Rościnnie.

W świetlicy zorganizowano dzień wiosny. Wzięły w nim udział 
dzieci, ze świetlicy w Rościnnie pod opieką Małgorzaty Wojcie-
chowskiej oraz dzieci, ze świetlicy w Brzeźnie pod opieką Alicji 
Kramer.

A jak już akcja działa się w Rościnnie, to nie mogło zabraknąć 
spotkania z Hubertem Czarneckim, sołtysem wsi i kierownikiem 
Zespołu Obrączkarskiego Rościnno. Pan Hubert zawsze potrafi 
zainteresować słuchaczy swoimi informacjami o ptakach, a jest 
ich znawcą. Dzieci rozpoznawały ptaki, a że wkrótce miały nastą-
pić święta wielkanocne, to każde z nich ozdabiało wielkanocną 
pisankę i malowało kartkę wielkanocną.

Gościem uczestników wiosennego spotkania była Małgorzata 
Szpendowska – Wylegalska, Gminny Koordynator ds. Uzależ-
nień. (red)

Urząd



i krążenia, złamania, zranienia; wziąć także udział w realistycz-
nych scenkach sytuacyjnych.

Karolina Walkowiak

O wiośnie wierszami

15 kwietnia w Przedszkolu Samorządowym odbył się kon-
kurs recytatorski pt.: „Witaj wiosno ukochana – edycja 2”. 

Celami konkursu było popularyzowanie poezji dziecięcej 
o tematyce wiosennej, rozwijanie aktorskich i recytatorskich 
uzdolnień dzieci, artystyczna aktywizacja przedszkolaków, pre-
zentacja umiejętności dzieci, zachęcanie do występów na scenie, 
uczenie rywalizacji w przyjaznej atmosferze. Wszystkie dzieci za-
prezentowały się wspaniale. 
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Z ŻYCIA PRZEDSZKOLA SAMORZĄDOWEGO
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Spotkanie z Filharmonią  
Pomysłów

Dzieci z Przedszkola Samorządowego im. Kubusia Puchatka 
w Skokach uczestniczyły w koncercie muzycznym Filharmo-
nii Pomysłów pt.: „Pieśń przezroczystej tęczy”. 

Spotkanie z kulturą Indian odbyło się w Bibliotece Publicznej 
w Skokach.

Przedszkolaki, aby uratować indiańską wyspę przed nadcho-
dzącym złem i odczarować Muzolka, musiały zagrać w dźwięko-
wą grę i rozwiązać wszystkie muzyczne zagadki przygotowane 
przez strażników przyrody, władców czterech żywiołów. 

Koncert dostarczył dzieciom wielu muzycznych wrażeń, ale 
także pokazał bogactwo tradycji ludów indiańskich oraz różno-
rodność instrumentów używanych przez Indian. 

Katarzyna Rutkowska, Agnieszka Serafin

Niekiedy sekundy decydują
W marcu w Przedszkolu Samorządowym im. Kubusia Pu-

chatka odbyło się szkolenie z zakresu udzielania pierwszej 
pomocy, którego uczestnikami byli wszyscy pracownicy pla-
cówki. 

Spotkanie z ratownikiem medycznym Jakubem Wątrobińskim 
obejmowało zarówno 
część teoretyczną, jak  
i praktyczną. Poprzez 
ciekawe formy i meto-
dy pracy wszyscy mogli 
przećwiczyć udzielanie 
i wzywanie pomocy. 
W czasie szkolenia każ-
dy uczestnik miał oka-
zję uaktualnić wiedzę 
na temat schematu po-
stępowania w przypad-
ku m.in. zakrztuszenia, 
zatrzymania oddechu Anna Winkel, Małgorzata Winkel, 

Katarzyna Rutkowska, Karolina Walkowiak



Teatr za kulisami

Wycieczki edukacyjne są niezbędne w procesie uczenia się 
dzieci. Wizyta w teatrze, to jedna z takich przygód, która nie 
tylko dostarcza rozrywki, ale także rozbudza wyobraźnię, 
rozwija umiejętności społeczne i kulturowe. 

Teatr jest miejscem, gdzie dzieci mogą przenieść się w świat 
fantazji i marzeń. Przyglądanie się aktorom wcielającym się 
w różne postacie oraz obserwowanie kolorowych scenografii 
pobudza kreatywność i twórczość. Scena teatralna to doskona-
łe miejsce, do poszerzenia słownictwa i rozwijania umiejętności 
komunikacyjnych. Dzieci słuchają dialogów, poznają nowe słowa 
i wyrażenia, co wspomaga rozwój języka. 

W wycieczce do Teatru Animacji w Poznaniu uczestniczyły 
dwie grupy z naszego przedszkola: „Tygryski” i „Sowy”. Dzieci 
obejrzały spektakl pt. „Wesoły Ryjek”. Po przedstawieniu odbyło 
się spotkanie z aktorami. Za kulisami sceny podziwialiśmy galerię 
lalek, czyli: kukły, jawajki, marionetki i pacynki. Przedstawione 
lalki były wykonane z materiałów tekstylnych, papieru, skóry, 
słomy, metalu i drewna. Obejrzeliśmy także różne kostiumy i ma-
ski. Pani, która oprowadzała nas po teatrze przybliżyła nam pracę 
aktorów i obsługi technicznej przy realizacji spektakli. Mieliśmy 
możliwość znaleźć się na scenie i trzymać w ręku kukły z przed-
stawienia. Zadowoleni i pełni wrażeń wróciliśmy do przedszkola.

Katarzyna Dukszta

Każdy może pomóc!
To, jak ważna jest pierwsza pomoc przedmedyczna wie chy-

ba każdy. Jednak bardzo często w sytuacjach zagrożenia nie 
wiemy, jak się zachować, ponieważ boimy się lub nie posiada-
my wystarczającej wiedzy czy umiejętności.

 Bardzo ważne jest, aby już najmłodsze dzieci oswajać z tą te-
matyką i sposobami ratowania ludzkiego życia.

Dlatego w kwietniowy poranek nasze przedszkole odwiedziła 
Ekipa (Misio)Ratownika. Profesjonaliści, z ogromnym doświad-
czeniem, bardzo zaangażowani w przekazywanie wiedzy i umie-
jętności niezbędnych w przypadku potrzeby ratowania innych. 
Warsztaty pod hasłem ,,Uratuj Misia” cieszyły się ogromnym 
zainteresowaniem zarówno wśród maluszków jak i starszaków. 
Dzieci uczyły się w jaki sposób prowadzić rozmowę z dyspozyto-
rem, jak ułożyć człowieka w pozycji bezpiecznej, wykonywały re-
suscytację krążeniowo-oddechową na fantomach i misiach oraz 
miały możliwość posłuchać bicia swojego serca.

Te niezwykle cenne warsztaty miały jeszcze jeden ważny 
aspekt: okazało się, że kilkoro dzieci zadeklarowało chęć bycia 
w przyszłości ratownikami medycznymi. Trzymamy kciuki!

Katarzyna Adamska

Teatr Promyk
16 kwietnia w Przedszkolu Samorządowym odbyło się 

przedstawienie teatralne pt. „Wędrówka Małej Chmurki”.

Fabuła przedstawienia oparta była na egzotycznej kanwie lo-
sów indiańskiego chłopca o imieniu Mała Chmurka. Jak zwykle 
odwiedzający nas Teatr Promyk z Poznania zachwycił dzieci po-
mysłowością swojego spektaklu.

Anna Winkel, Karolina Walkowiak
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Sztuczna inteligencja 
na lekcjach

W dzisiejszym świecie AI odgrywa coraz większą rolę, a jed-
nym z obszarów, w którym rozwój sztucznej inteligencji jest 
szczególnie widoczny, to rozpoznawanie twarzy. 

Jest to proces analizy i identyfikacji osób na podstawie cech 
wyglądu. Algorytmy uczą się rozpoznawania twarzy na podsta-
wie ogromnej liczby obrazów, co sprawia, że stają się coraz bar-
dziej skutecznymi narzędziami w tym obszarze. Podczas zajęć 
z informatyki w klasie 7a wykorzystaliśmy materiały z kursów 
zamieszczonych na platformie #burzamozgow (www.burzamo-
zgow.com), które dostarczyły nam wiedzy na temat sztucznej 
inteligencji (AI), skupiając się przede wszystkim na zagadnieniu 

rozpoznawania twarzy. Lekcja okazała się fascynującym do-
świadczeniem, które pozwoliło uczniom na eksplorację tematu 
AI w praktyczny i interaktywny sposób. Pracowaliśmy w progra-
mie Scratch, który pozwalał na łatwe tworzenie interaktywnych 
projektów. Dodawanie filtrów, podobnie jak w wielu znanych 
aplikacjach, stało się punktem centralnym zajęć, przynosząc 
mnóstwo radości i zabawy. Uczniowie mieli okazję wyrazić swo-
ją kreatywność poprzez tworzenie różnorodnych kostiumów. 
Wszystkie prace, które powstały podczas lekcji, były wyrazem 
wyobraźni i zaangażowania uczniów. Ich kreatywność zaskoczy-
ła mnie pozytywnie, a efekty ich pracy świadczą o tym, jak wiele 

potencjału tkwi w zdolnościach twórczych młodych umysłów. To 
wspaniałe doświadczenie pokazało, że nauka może być zarówno 
pouczająca, jak i pełna radości i zabawy.

Anna Macioszek

Szkolne pisanki

W drugim tygodniu marca w naszej szkole został zorganizo-
wany konkurs plastyczny na najpiękniejszą pisankę. W akcji 
wzięły udział wszystkie klasy 1-3.

Ich zadaniem było stworzenie dwustronnej pisanki, wykorzy-
stując wszelkiego typu materiały np.: kredki, farby, bibułę, sko-
rupki jajek, nasiona fasoli – jednym słowem wszystko to, co moż-
na przykleić i doczepić. Uczniowie dzielnie stawili czoła zadaniu, 
czego efektem końcowym są przepięknie stworzone, ogromnych 
rozmiarów pisanki, które nadały niesamowity wystrój szkolnym 
korytarzom, a także przyozdabiając wejście główne szkoły. 

21 marca w Dzień Wiosny zespół jurorski wyłonił trzy zwycię-
skie oraz dwie wyróżnione prace, nagradzając laureatów dyplo-
mami oraz wielkimi zestawami kredek. Pozostałe klasy otrzyma-
ły symboliczne dyplomy – podziękowanie. Cała akcja odbiła się 
pozytywnym odbiorem wśród szkolnej społeczności, dlatego już 
teraz myślimy o przyszłorocznej edycji.

Iwona Kostrzewa

Sztuka wiązania węzłów

W dynamicznym tempie dzisiejszego świata, gdzie techno-
logia zdaje się być dominującym czynnikiem w naszym życiu, 
warto czasem zatrzymać się i odkryć piękno prostych, trady-
cyjnych rzeczy. 

W naszej szkole niedawno odbyła się wyjątkowa lekcja, któ-
ra wprowadziła nas w świat makramy, sztuki wiązania węzłów, 



a co najważniejsze, została poprowadzona przez mamę i cór-
kę, czyli panią Patrycję i Oliwię. Pani Patrycja, znana w naszej 
społeczności jako artystka rękodzielnicza (Makramowe_cuda 
na FB), oraz jej córka Oliwia, entuzjastka makramy, postanowi-
ły podzielić się swoją pasją i wiedzą z kolegami i koleżankami 
klasy 7b. Artystki pokazały nam podstawowe techniki wiąza-
nia węzłów. Każdy otrzymał potrzebne materiały i mógł stwo-
rzyć coś własnoręcznie. Mama i córka cierpliwie udzielały 
nam wskazówek i podpowiedzi, dzieląc się swoimi pomysłami 
i technikami. Atmosfera wspólnego tworzenia sprzyjała budo-
waniu więzi między nami. Rozmowy i żarty towarzyszyły nam 
podczas pracy, co sprawiło, że lekcja nie tylko była okazją do 
nauki, ale także do integracji i budowania relacji. Każdy z nas 
mógł zabrać ze sobą swoje dzieło będące nie tylko efektem pra-
cy rąk, ale także wspomnieniem wspólnie spędzonego czasu. 
Lekcja makramy była inspirującym doświadczeniem, które na-
-uczyło nas nie tylko sztuki wiązania węzłów, ale także wartości 
wspólnego działania, kreatywności oraz doceniania tradycyjnych 
rzeczy. Dzięki takim chwilom, możemy odkrywać piękno w prostych 
rzeczach i rozwijać się jako wspólnota szkolna, czerpiąc inspirację 
z pasji innych osób. Pani Patrycji i Oliwii serdecznie dziękujemy! 
Z uwagi na to, że nasze warsztaty odbyły się w Dniu Kobiet, na 
zdjęciach można zobaczyć poczęstunek przygotowany przez na-
szych męskich uczestników, który został wykonany przez Agatę 
Student. Dziękujemy za pyszną przekąskę!

Anna Macioszek

Przedświąteczna wizyta  
w hospicjum

Jednym z corocznych zwyczajów naszej szkoły jest odwie-
dzanie Hospicjum Miłosiernego Samarytanina w Wągrowcu 
przed świętami. W tym wyjątkowym okresie szczególnie pra-
gniemy okazać naszą troskę tym, którzy doświadczają choro-
by i cierpienia. 

Podczas ostatniej wizyty, która miała miejsce 26 marca, nasi 
uczniowie: Maria Przykucka, Laura Gogulska, Zuzanna Olejni-

czak, Zofia i Gabriela Kowalewskie, Zuzanna Staruch, Kacper 
Szwed i Jakub Tyll zaprezentowali dla pacjentów, opiekunów 
oraz personelu hospicjum program słowno-muzyczny „Wiara, 
Nadzieja, Miłość”. Po części artystycznej nasi uczniowie wręczyli 
pacjentom kartki świąteczne z życzeniami z okazji zbliżających 
się świąt wielkanocnych, wykonane przez uczniów klasy 2b. Był 
to również czas na rozmowy nie tylko z podopiecznymi hospi-
cjum, ale także z jego założycielem, księdzem prał. Andrzejem 
Rygielskim, który podziękował naszej młodzieży za przybycie 
i zaprezentowanie programu artystycznego pacjentom. Na za-
kończenie wizyty uczniowie wpisali się do pamiątkowej księgi.

 
Elżbieta Chojnacka

Nasza wielkanocna zbiórka

W okresie od 11 do 21 marca 2024 roku w Szkole Podsta-
wowej w Skokach zorganizowano zbiórkę artykułów spożyw-
czych na rzecz jadłodajni w Wągrowcu, która dostarcza posił-
ki osobom bezdomnym i samotnym. 

Koordynacją zbiórki wśród klas I–III zajęli się uczniowie 
z klasy 2b, natomiast uczniowie ze szkolnego koła wolontariatu 
przygotowali zebrane artykuły do transportu. Udało się zebrać 
470 różnych produktów spożywczych takich jak ryż, mąka, kasza, 
cukier, herbata, kawa, czekolada, olej, konserwy, mleko, makaron, 
budyń czy kisiel, które są niezbędne do przygotowywania co-
dziennych posiłków. Dodatkowo uczniowie klasy 2b postanowili 
przygotować dla każdego podopiecznego placówki wielkanocne 
babeczki, które własnoręcznie lukrowali, ozdabiali cukrowymi 
dekoracjami i pakowali w ozdobne pudełka. Wszystkie zebrane 
artykuły zostały dostarczone do jadłodajni w Wągrowcu przez 
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udział w konkursie otrzymały dyplomy oraz zestawy artystyczne 
ufundowane przez radę rodziców. Pierwszy dzień wiosny w na-
szej szkole upłynął w wyjątkowo miłej i radosnej atmosferze. Nad 
jego organizacją i przebiegiem czuwał Samorząd Uczniowski.

Wioletta Molińska

Odkrywanie świata poprzez 
kolekcjonowanie kart

W dzisiejszym świecie, gdzie elektroniczna rozrywka zda-
je się dominować, pasja kolekcjonowania kart do gry wciąż 
ma swoje stałe miejsce, przynosząc nie tylko radość z po-
siadania unikalnych przedmiotów, ale także oferując szereg 
wartościowych lekcji wychowawczych dla młodzieży.  

11

wolontariuszy naszej szkoły. Personel jadłodajni przekazał ser-
deczne podziękowania wszystkim ofiarodawcom za niezwykle 
hojne wsparcie materialne. Serdecznie dziękujemy rodzicom, na-
uczycielom oraz uczniom edukacji wczesnoszkolnej za aktywne 
włączenie się w kolejną akcję charytatywną oraz za nieustanną 
gotowość niesienia pomocy tym, którzy jej najbardziej potrzebu-
ją.

Elżbieta Chojnacka

Powitanie oczekiwanej wiosny
21 marca uczniowie i nauczyciele naszej szkoły z radością 

powitali długo oczekiwaną wiosnę. W tym dniu obowiązywa-
ły wyłącznie stroje w żywych, wiosennych barwach. 

Z klasowych gazetek zniknęły bałwany i zimowe krajobrazy. 
Ich miejsce zajęły pierwsze wiosenne kwiaty, zielona trawa i we-
sołe bociany. Wszystkie zajęcia lekcyjne przebiegały w radosnej 
atmosferze. Nie było kartkówek, sprawdzianów i odpytywania. 
Uczniowie zastąpili szkolne plecaki walizkami, workami, ko-
szykami, reklamówkami, skrzynkami i innymi zabawnymi opa-
kowaniami zastępczymi. W wielu klasach uczniowie wcielili się 
w role nauczycieli i samodzielnie prowadzili zajęcia. Młodsze 
dzieci śpiewały piosenki, rozwiązywały zagadki, malowały wio-
senne pejzaże. Obejrzały również wspaniałe przedstawienie 
teatralne pt. „Brzydkie kaczątko” w wykonaniu szkolnych kole-
żanek i kolegów. Na boisku szkolnym dzielnie przeganiały zimę, 
a śpiewem i zabawą witały wiosnę. Dziewczynki z Samorządu 
Uczniowskiego krążyły po szkolnych korytarzach i częstowały 
wszystkich cukierkami. W tym dniu został także rozstrzygnięty 
konkurs na najpiękniejszą Marzannę. Wszystkie klasy biorące 



 Uczniowie klasy 7b mieli okazję gościć na swojej lekcji Grzego-
rza Samola, pasjonata i kolekcjonera kart do gry, który jest rów-
nież nauczycielem naszej szkoły. Pan Grzegorz przygotował dla 
nas fascynującą prezentację na temat swojej imponującej kolekcji 
kart z całego świata oraz opowiedział nam, dlaczego został ko-
lekcjonerem. Wyjaśnił nam, że kolekcjonowanie kart do gry to 
znacznie więcej niż zbieranie kawałków papieru z obrazkami. 
To pasja, która rozwija umiejętności organizacyjne, cierpliwość, 
zdolności negocjacyjne i umiejętność podejmowania decyzji. 
Szczególnie zainteresowały nas karty, które przedstawiały naj-
słynniejsze budowle świata. Każda karta przedstawia jedną 
z ikonicznych budowli, które zachwycają i inspirują od wieków. 
Dzięki nim mogliśmy się przenieść w podróż przez czas i prze-
strzeń. Taj Mahal, symbol miłości i piękna, wieża Eiffla, niekwe-
stionowany symbol Francji, czy też Koloseum, świadek wielkich 
wydarzeń z antycznej historii – to tylko niektóre z nich. Te i wiele 
innych budowli zostały uwiecznione na kolekcjonerskich kar-
tach do gry, które stały się dla nas nie tylko źródłem wiedzy, ale 
także inspiracją do odkrywania świata w fascynujący sposób. 
Panu Grzegorzowi dziękujemy za niecodzienną lekcję oraz możli-
wość zobaczenia unikatowych talii kart z jego kolekcji.

Anna Macioszek

Najpiękniejsza Marzanna
W czwartek 21 marca 2024 r. rozstrzygnięto konkurs 

plastyczno-techniczny na  „Najpiękniejszą Marzannę”. 

Celem konkursu było wykonanie kukły Marzanny symbolizującej 
odchodzącą zimę, nawiązanie do tradycji ludowej, poznanie ob-
rzędów ludowych związanych z pożegnaniem zimy i nadejściem 
wiosny, rozwijanie kreatywności, pobudzenie wyobraźni i aktyw-
ności twórczej. Do konkursu przystąpiły klasy I-III. W tegorocz-
nym konkursie na najpiękniejszą Marzannę zostały nagrodzone 
wszystkie prace, gdyż zachwycały swoim wyglądem, sposobem 
wykonania i doborem materiałów. Wszyscy uczestnicy zasłużyli 
na uznanie i nagrody, o które zadbała rada rodziców, za co ser-
decznie dziękujemy. Wszyscy uczestnicy wykazali się niezwykłą 
inwencją twórczą. Mamy nadzieję, że po pożegnaniu zimy Ma-
rzanną, wiosna na dobre się u nas rozgości.

Dorota Kozłowska – Włodarzek

Moje jajko Fabergé
Uczniowie klasy IV z opiekunkami uczestniczyli w warsz-

tatach wielkanocnych zorganizowanych przez Miejski Dom 
Kultury w Wągrowcu. To kolejna nasza wizyta w centrum sze-
rzenia tradycji i kultury naszego regionu. 

Propozycja tematu rękodzieła do wykonania przez młodzież 
zaskoczyła nas. Animatorka kultury zrezygnowała z najbardziej 
charakterystycznych dla naszego kraju kraszanek i pisanek, 
wprowadzając nas w świat ekskluzywnych jajek stworzonych 
przez Petera Fabergé dla carskiej rodziny w Rosji w XIX wieku. 
Były to unikatowe dzieła wykonane ze złota, a ozdabiane dro-
gocennymi kamieniami. Uczestnik warsztatów miał niepowta-
rzalną okazję wykonania takiego równie niesamowitego jajka 
z różnorodnych materiałów. Zapewne będą one oryginalną 
ozdobą wielkanocnego koszyka. To budujące, że tradycja ozda-
biania jajek w okresie wielkanocnym cieszy się tak dużym za-
interesowaniem i na stałe wpisała się w tradycje wielkanocne 
propagowane w naszych rodzinach. Wraz ze mną uczniom to-
warzyszyła Marzena Warzbińska

Danuta Kobus-Bogunia
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Kółko naukowe w działaniu
1 marca 2023 roku odbyło się kolejne spotkanie kółka przy-

rodniczego w naszej szkole. Tym razem zajęcia skupiły się na 
identyfikacji cukrów oraz zawartości skrobi w produktach 
spożywczych. 

Uczniowie w grupach dwu- lub trzyosobowych wykonywali 
różne doświadczenia. Pierwszym doświadczeniem było wyko-
nanie Próby Trommera, która miała na celu wskazanie grupy al-
dehydowej w cukrach, takich jak: glukoza, fruktoza, sacharoza, 
celuloza, laktoza. Uczniowie samodzielnie przygotowywali od-
czynnik Trommera, dodając wodny roztwór wodorotlenku sodu 
do wodnego roztworu siarczanu miedzi (II). Otrzymuje się wów-
czas niebieski, koloidalny osad wodorotlenku miedzi (II). Wyko-
nanie próby polega na ogrzewaniu tego osadu z próbką cukru. 
W przypadku obecności aldehydów niebieski osad zmienia barwę 
na ceglastoczerwoną, czyli barwę tlenku miedzi (I). 

Kolejnym doświadczeniem było sprawdzenie zawartości skro-
bi w produktach spożywczych, takich jak: makaron, ziemniak, ser, 
jabłko. Próba polegała na dodaniu jodyny do badanych próbek 
i obserwacji zmiany koloru. Niebiesko-czarny kolor wskazywał 
na obecność skrobi. Ostatnim eksperymentem, jaki wykonali 
uczniowie, było spalanie siarki, która pod wpływem temperatu-
ry topi się, zmieniając się w ciecz o jasnożółtej barwie. Dalszemu 
ogrzewaniu płynnej siarki towarzyszy znaczny wzrost jej lepkości 
oraz zmiana barwy na ciemnobrunatną. Przemiany siarki podczas 
jej ogrzewania, a następnie ochłodzenia są zjawiskami fizycznymi 
połączonymi ze zmianami stanu skupienia oraz zmianami bar-
wy tej substancji. Spotkanie kółka przyrodniczego dostarczyło 
uczniom wielu ciekawych informacji i umożliwiło zdobycie no-
wych umiejętności w zakresie chemii oraz biologii.

Iwona Rypińska

Giełda szkół ponadpodstawo-
wych w Skokach

22 marca uczniowie klas ósmych brali udział w Giełdzie 
Szkół Ponadpodstawowych zorganizowanej w hali sportowej 
przy Szkole Podstawowej im. Adama Mickiewicza w Skokach. 

Bardzo dużym zainteresowaniem cieszyło się szkolnictwo za-
wodowe. W tym roku szkołę odwiedziło 15 szkół ponadpodsta-
wowych i trzy duże zakłady pracy. Była to doskonała okazja do 
przedstawienia aktualnej oferty oraz nawiązania bezpośrednich 
kontaktów przedstawicieli szkół z przyszłymi absolwentami klas 
ósmych. 

Giełda Szkół Ponadpodstawowych jest przedsięwzięciem  
o długiej tradycji, mającym stałe miejsce w szkolnym kalendarzu. 
Pomagamy ósmoklasistom w wyborze najlepszej ścieżki edukacji 
– szkoły średniej, branżowej i w wyborze zawodu. Ponadto bez-
pośredni kontakt ucznia z przedstawicielami szkół przyczynia się 
do upowszechnienia wiedzy nie tylko o ofercie dalszego kształ-
cenia, ale także o przyszłej karierze zawodowej. Każda edycja 
Giełdy Szkół cieszy się dużym zainteresowaniem. Wszyscy mogli 
poznać ofertę edukacyjną, dowiedzieć się więcej o realizowanych 
programach kształcenia czy możliwościach rozwoju osobistego 
podczas przyszłej nauki w wybranej przez siebie szkole.

Krzysztof Ołdziejewski, pedagog/doradca zawodowy 

Dzień motyla!
Klasa 2a jedną z czwartkowych 

lekcji spędza zawsze w bibliotece 
szkolnej na wspólnym czytaniu 
i wypożyczaniu książek. 

Pomyślnie złożyło się, że wizy-
ta uczniów przypadła również 14 
marca w Dzień Motyla. Stworzyło 
to doskonałą okazję do snucia opo-
wieści z wykorzystaniem teatrzyku 
kamishibai, który udostępniła nam 
Biblioteka Pedagogiczna w Wą-
growcu. Uczniowie poznali „Bajkę 
o gąsienicy, która zamieniła się 
w motyla”, a charakter jej prezenta-
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cji łączący tekst i ilustracje wprowadził nastrój wyciszenia i sku-
pienia. Natomiast wspólna lektura „Bajki o bezbarwnym motylu” 
dostarczyła uczniom wiedzy o najpopularniejszych motylach 
oraz dopełniła istoty naszych spotkań, których celem jest nie tyl-
ko rozwijanie zainteresowań czytelniczych, ale także doskonale-
nie umiejętności czytania.

Lidia Eksler

Druk 3D, czyli pasja i twórcza 
przygoda

Współcześnie druk 3D stał się prawdziwą rewolucją tech-
nologiczną, otwierając przed nami nieograniczone możliwo-
ści w zakresie tworzenia trójwymiarowych przedmiotów 
z różnych materiałów. 

Druk 3D może być także pasją, jaką odnalazł Mateusz Wieczo-
rek, uczeń klasy 7a, który przekształcił swoje zamiłowanie do 
drukowania w fascynującą, twórczą przygodę. Kiedy odkrył świat 
druku 3D, wiedział, że to jest to, co chce robić. Dzięki wsparciu 
nauczyciela, rodziców oraz dostępowi do odpowiednich narzę-
dzi - drukarki 3D, którą szkoła zakupiła w ramach programu 
Laboratoria Przyszłości, zaczął zgłębiać tajniki tej nowoczesnej 
technologii. Jednym z kluczowych narzędzi, którymi posługuje 
się Mateusz, jest oprogramowanie Tinkercad. To intuicyjne na-
rzędzie do projektowania 3D, które pozwala na łatwe tworzenie 
modeli trójwymiarowych bez konieczności posiadania zaawanso-
wanej wiedzy programistycznej czy inżynieryjnej. Dzięki Tinker-
cad Mateusz może zrealizować swoje pomysły i przekształcić je 
w rzeczywistość za pomocą drukarki 3D. Kolejnym niezbędnym 
elementem w procesie tworzenia jest oprogramowanie Cura. 
Jest to zaawansowane narzędzie do przygotowywania modeli 
3D do druku, pozwalające na dostosowanie parametrów druko-
wania, takich jak szybkość, temperatura czy wsparcie dla modelu. 
Pasja Mateusza do drukowania 3D nie kończy się jednak na samym 
tworzeniu modeli. Już niedługo podzieli się swoją wiedzą i doświad-
czeniem z innymi uczniami, organizując warsztaty w naszej szkole. 
Dzięki drukowi 3D siódmoklasista nie tylko rozwija swoje umie-
jętności techniczne, ale również uczy się kreatywności i cierpli-

wości. To prawdziwy przykład na to, jak pasja może przekształcić 
się w twórczą przygodę, otwierając przed nami nowe możliwości 
i perspektywy.

Anna Macioszek

Co za Dzień!

8 marca, piątek, wydawać by się mogło – dzień jak co dzień… 
A jednak było zupełnie inaczej! 

Już od rana, w każdej klasie dało się zauważyć niebywałe po-
ruszenie i tajemnicze miny chłopców, którzy sprawiali wrażenie, 
że o niczym nic nie wiedzą, niczego nie ukrywają… Jeśli tak my-
ślały dziewczynki i panie, to szybko zostały zaskoczone, bo oto 
mali dżentelmeni, jak z czarodziejskiego kapelusza wyciągali 
kwiaty i inne niespodzianki. Nie szczędzili przy tym uśmiechów 
i ciepłych słów, które kierowali do bohaterek tego wydarzenia. 
To był miły dzień!

Dorota Kozłowska – Włodarzek
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Z ŻYCIA PRZEDSZKOLI I SZKÓŁ 
STOWARZYSZENIA EDUKACYJNEGO TĘCZA

Rozkodowujemy etykiety 
i jesteśmy świadomymi
konsumentami 

W ramach programu profilaktycznego „Trzymaj Formę!”, 
dziewczyny z klasy 5 i 6 dowiedziały się na co powinniśmy 
zwracać uwagę patrząc na listę składników różnych produk-
tów, by wiedzieć co jemy i jak jedzenie wpływa na nasz orga-
nizm. 

Niestety nie każdy ma czas i wiedzę, aby móc wybrać odpo-
wiednie produkty. Dlatego przeanalizowałyśmy dostępne ety-
kiety i przyjrzałyśmy się z bliska składom produktów. Polepsza-
cze, zagęszczacze, barwniki i sztuczne konserwanty mają nadać 
atrakcyjny wygląd, poprawić smak, przedłużyć okres przydatno-
ści do spożycia, spulchnić, zagęścić. Jednak wiele z tych substan-
cji dodanych do żywności może powodować lub nasilać różne 
problemy zdrowotne, np. reakcje alergiczne, bóle żołądkowe, 
astmę, zapalenia skóry, migrenę, katar sienny i nadwrażliwość 
sensoryczną. 

Przeanalizowałyśmy też listę substancji E, których powinniśmy 
unikać w produktach spożywczych. Następnie uczennice przy-
gotowały plakaty informujące, czym można zastąpić popularne 
słodkie rogale czy cukierki oraz jak przygotować dobre i zdrowe 
smoothies. 

Joanna Tomczak

Trzymaj formę!

Klasa 5b i 6b pod czujnym okiem Marleny Nogaj oraz klasa 6c 
z wychowawczynią Kamilą Dudziak-Piątek w ramach programu 
„Trzymaj Formę!” zrealizowała projekt „Każdy jest kowalem swo-
jego losu” – tworzymy makietę Talerza Zdrowia. Celem zrealizo-
wanego zadania było uświadomienie uczniom zakresu grup pro-
duktów żywnościowych, które powinny się znaleźć w codziennej, 
prawidłowo zbilansowanej diecie. 

Joanna Tomczak



Wiosna

Wiosna to czas, kiedy wszystko budzi się do życia, świat 
z dnia na dzień robi się kolorowy.

21 marca to kolejna wyjątkowa data w kalendarzu roku szkol-
nego w szkole w Lechlinie. Dzień ten okazał się dniem pełnym 
wrażeń.

Violetta Obielak

Palić, nie palić – oto jest 
pytanie?

26 marca 2024 roku podsumowano szkolny etap konkursu 
,,Palić, nie palić – oto jest pytanie?”, którego organizatorem 
jest Powiatowa Stacja Sanitarno-Epidemiologiczna w Wą-
growcu. 

Tegoroczne zadanie konkursowe, 
skierowane do uczniów klas V, pole-
gało na wykonaniu komiksu na temat 
palenia tytoniu, używania e-papiero-
sów i innych wyrobów tytoniowych. 
Celem konkursu jest propagowanie 
zdrowego stylu życia wolnego od 
palenia tytoniu i inhalowania e-pa-
pierosów oraz promowanie niepa-
lenia i nieużywania e-papierosów 
szczególnie w środowisku młodzieży 
szkolnej. 

Zgodnie z regulaminem konkursu 
z etapu szkolnego do etapu powiatowego przechodzą prace laure-
atów I miejsc z poszczególnych szkół (jedna praca ze szkoły). Na-
szą lechlińską placówkę reprezentuje praca Oliwii Muszyńskiej.  
Życzymy powodzenia na kolejnym etapie.

Joanna Tomczak
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Mistrzostwa w drużynowych 
biegach przełajowych

9 kwietnia, w ramach XXV Wielkopolskich Igrzysk Młodzie-
ży Szkolnej, odbyły się Powiatowe Mistrzostwa w Drużyno-
wych Biegach Przełajowych. 

W zawodach startowały reprezentacje szkolne, oddzielnie 
dziewczęta i chłopcy; zespół składał się z 6 uczennic/uczniów 
z poszczególnych roczników. Biegi odbywały się ze startu wspól-
nego w poszczególnych kategoriach. 

Naszą szkołę w kategorii dziewcząt w roczniku 2011-2012 re-
prezentowały: Jagoda Grygiel, Julia Nowakowska, Oleksandra 
Dezhurna, Julia Piechowiak, Oliwia Muszyńska, Kinga Mu-
szyńska.
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Nasze Ortograficzne Orły

Z ogromną radością pragnę Państwu przekazać wyniki 
Ogólnopolskiego Konkursu Ortograficznego „Orzeł Orto-
graficzny”, który odbył się 23 listopada 2023 roku. I stanowił 
prawdziwą ucztę dla miłośników poprawnej pisowni. 

Było to wyjątkowe wydarzenie, które nie tylko rozwijało umie-
jętności ortograficzne, ale rozwijało promowanie nauki przez za-
bawę i współzawodnictwo. 

To była doskonała okazja, aby porównać swoje umiejętności 
z rówieśnikami z całej Polski. 

Mam zaszczyt poinformować, że wśród laureatów znaleźli się 
uczniowie naszej szkoły. 

A oto wyniki:

Maja Kostecka (klasa 3) - 19. miejsce w kraju;

Gracjan Konieczny (klasa 4) - laureat, 5. miejsce w kraju;

Kamila Ratajczak (klasa 4) - 20. miejsce w kraju;

Kinga Muszyńska (klasa 5) - laureatka, 11. miejsce w kraju;

Julia Majchrzak (klasa 5) - 20. miejsce w kraju;

Maja Czarnecka (klasa 6) - laureatka, 10. miejsce w kraju;

Jagoda Grygiel (klasa 6) - 15. miejsce w kraju;

Martin Smak (klasa 6) - 17. miejsce w kraju;

Jakub Gracz (klasa 6) - 18. miejsce w kraju;

Gabriela Gracz (klasa 6) - 19. miejsce w kraju;

Jakub Walkowiak (klasa 6) - 19. miejsce w kraju;

Wiktoria Januszewska (klasa 6) - 22. miejsce w kraju.

Wszystkim serdecznie gratuluję!

Kamila Dudziak-Piątek



Dwa słówka na temat zdrówka

11 kwietnia 2024 roku w Szkole Podstawowej w Wapnie 
odbył się konkurs recytatorski dla uczniów klas I-III pn. „Dwa 
słówka na temat zdrówka”.

Celem konkursu było między innymi rozwijanie zaintereso-
wania literaturą dziecięcą dotyczącą zdrowia i czystości oraz 
wzmacnianie umiejętności własnej autoprezentacji i świadomo-
ści własnych kompetencji. 

Uczniowie, których w sumie było z całego powiatu wągrowiec-
kiego 4, podczas konkursu prezentowali dowolny utwór, a komisja 
oceniała odpowiedni dobór tekstu, jego pamięciowe opanowanie, 
interpretację, kulturę słowa, a także ogólny wyraz artystyczny. 
Wszystkie występy były na bardzo wysokim poziomie! 

Naszą szkołę reprezentowali: w kategorii klas drugich - Amelia 
Wróbel i Borys Korczak, a w kategorii klas trzecich: Nicole Bez-
ulska i Maja Kostecka.

Wszystkim laureatom i uczestnikom konkursu serdecznie gra-
tulujemy i dziękujemy za udział!

 

Joanna Tomczak

Kobieta zmienną jest

8 marca w naszej szkole odbył się niezwykły pokaz mody. 
Data wydarzenia nie jest przypadkowa, ponieważ tego dnia 
obchodzimy Dzień Kobiet.

A jak wiadomo, moda jest bardzo ważna w życiu każdej pani, 
stąd pomysł na organizację rewii mody.

Podczas rewii dziewczęta prezentowały stroje z minionych 
epok. Mogliśmy podziwiać oryginalne stylizacje z lat 20., 60. czy 
90. a nawet i epoki kamienia łupanego. Bardzo serdecznie dzięku-
jemy wszystkim uczestnikom oraz rodzicom za pomoc przy reali-
zacji pokazu mody oraz za przygotowane upominki.

Anna Mazurek

Iż swój język mamy

Międzynarodowy Dzień Języka Ojczystego to coroczne 
święto obchodzone 21 lutego. Zostało ustanowione przez 
UNESCO 17 listopada 1999 roku. 

„Jeżeli język nie jest popraw-
ny, mowa nie znaczy tego, co ma 
znaczyć.

Jeżeli mowa nie znaczy tego, 
co ma znaczyć, nie będzie zro-
bione to, co ma być zrobione.”

(Konfucjusz)

Święto ma służyć promocji 
języka ojczystego oraz uświa-
domieniu społeczeństwu, jak 
ważne jest prawidłowe posłu-
giwanie się językiem ojczystym 
w życiu codziennym. W naszej 
szkole uczniowie aktywnie 
włączyli się w zadania, które były do zrealizowania podczas lek-
cji języka polskiego. Obchody Międzynarodowego Dnia Języka 
Ojczystego po raz kolejny stały się okazją, by zwrócić uwagę na 
podnoszenie naszej świadomości językowej oraz kształtowanie 
poczucia odpowiedzialności za nasz język ojczysty.

Anna Mazurek
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Nasze zawodniczki w rezultacie zajęły 5. miejsce, zdobywając 
niebywałe doświadczenie i możliwość sprawdzenia się w zawo-
dach rangi powiatowej. Awans do zawodów wojewódzkich „wy-
biegały” zawodniczki z SP Mieścisko. 

W kategorii chłopców naszą szkołę reprezentowali: Ksawery  
Kędziora, Martin Wieczorek, Marcin Pinkowski, Wojciech 
Perła, Franciszek Korczak, Gracjan Konieczny.

Chłopcy w końcowej klasyfikacji zajęli 8. miejsce, a awans do 
zawodów wojewódzkich zdobyli chłopcy z SP Skoki. Gratulujemy!

Joanna Tomczak

Oświata



jakim były poprowadzone przez panią Ulę warsztaty zdobienia 
wianków. 

Po twórczym czasie spędzonym i na artystycznym działaniu, 
i na przyrodniczych rozmowach, skockie rodziny wybrały się na 
spacer po pobliskim lesie, by na własne oczy ujrzeć wspominane 
przez podleśniczą oznaki nadejścia wiosny. Z prawdziwym uzna-

niem wspominamy zaangażowanie uczestników, których nie wy-
straszył nawet deszcz. Prawdziwie survivalowy spacer zakończo-
ny w Bibliotece nie oznacza zakończenia naszej leśnej przygody. 
Wypatrujcie oznak nadchodzących wydarzeń!

Monika Sierschuła, Fot. Sylwia Popadowska

Wielkanocne Czarowanie
We wtorkowe popołudnie 26 marca młodzi skoczanie wraz 

z rodzicami spotkali się w skockiej książnicy, by zgłębić tajniki 
robienia wielkanocnych koszyczków z zajączkiem i kurcza-
czkiem w środku. 

Powozownia Kultury czy 
Kulturalny Magiel?

Tak naprawdę kwestia nazwy tego miejsca jeszcze do końca 
nie jest rozstrzygnięta. Pewne natomiast jest to, że obiekt ten 
pod patronatem skockiej Biblioteki stanie się wyjątkowym 
miejscem, o którym nie raz usłyszymy.

Mowa tu o nowo wyremontowanym budynku znajdującym się 
za skocką książnicą. To ten budynek, w którym stał niegdyś ma-
giel, z którego korzystało wielu naszych mieszkańców.

Gmina Skoki wiele lat temu opracowała dokumentację na re-
mont tego budynku, który według kosztorysu opiewał na ok. pół 
miliona złotych. Czekaliśmy na pojawienie się zewnętrznych fun-
duszy dość długo.

Szansa pojawiła się 31 marca 2023 r., kiedy to złożyliśmy wnio-
sek o dofinansowanie z Rządowego Programu Odbudowy Za-
bytków na zadanie pod nazwą ,,Przebudowa ze zmianą sposobu 
użytkowania budynku gospodarczego na zaplecze Biblioteki Pu-
blicznej w Skokach”.

Udało się! I to jeszcze jak. Gmina Skoki otrzymała 22 listopada 
ubiegłego roku promesę na kwotę 547 854,30 zł co stanowi aż 
98,00% ostatecznej wartości tego zadania!

Oznacza to nie mniej nie więcej, że ten piękny obiekt, który 
Państwo widzicie kosztował nas wszystkich zaledwie ok. 11 tys. 
złotych, gdyż całe zadanie wyniosło 559 035,00 zł

We wtorek 23 kwietnia odbył się końcowy odbiór inwestycji, 
którą realizowała firma MAT-POL Mateusz Podraza.

Pozytywnego odbioru dokonali: Burmistrz Tadeusz Kłos, Se-
kretarz Gminy Blanka Gaździak, inspektor Grzegorz Szajer, 
Dyrektor Biblioteki Elżbieta Skrzypczak, wykonawca Mateusz 
Podraza, kierownik budowy Cezary Chojnowski oraz inspektor 
nadzoru budowlanego Karol Wolter.

 Karolina Stefaniak

Wiosna w kroplach deszczu

21 marca oficjalnie przywitaliśmy wiosnę, a dwa dni później 
postanowiliśmy poszukać jej w lesie.

Sprawczynią sobotnich atrakcji była Urszula Biernacka z Nad-
leśnictwa Durowo, które po raz kolejny pozytywnie odpowiedzia-
ło na nasze zaproszenie. Spotkanie rozpoczęte od miniwykładu 
na temat wiosny w lesie przyciągnęło wielu słuchaczy. Z racji zbli-
żających się świąt nie zabrakło również wielkanocnego akcentu, 
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Mangowy zawrót głowy

Japońska sztuka rysunku cieszy się wśród młodzieży dużą 
popularnością, zainteresowanie mangą widać również w na-
szej bibliotece. 

Bowiem czego jak czego, ale tego, że w Bibliotece w owy środo-
wy poranek było bezbarwnie, powiedzieć nie można. O kolorach 
w muzyce koncertowo opowiedzieli Strażnicy Kolorów, czyli mu-
zycy z Ameryki Południowej we własnej osobie! Nie tylko artyzm, 
ale i stroje przybyłych aktorów zachwyciły młodą widownię. Było 
więc radośnie, barwnie, aktywnie i wesoło, a przede wszystkim 
artystycznie.

Monika Sierschuła

fot. Aleksandra Gajewska
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Było to pierwsze w tym roku spotkanie z pisanką w tle. Materia-
łem przewodnim zajęć były skarpetki, z których dzieci wykonały 
zajączka, tekturka, z której powstał koszyczek i motek wełny, 
z którego wyczarowano kurczaczka. Pomysłowość i kreatywność 
uczestników przeszła najśmielsze oczekiwania. Ich prace obej-
rzeć można poniżej. Przewodnikiem po Wielkanocnym Czarowa-
niu była Agnieszka Łukomska.

Wszystkim uczestnikom oraz tym, którzy w jakikolwiek sposób 
przyczynili się do uświetnienia wtorkowego spotkania SERDECZ-
NIE DZIĘKUJEMY.

Sylwia Popadowska

Pieśń przezroczystej tęczy
Czy aby na pewno przezroczystej? Tytuł marcowego przed-

stawienia Filharmonii Pomysłów mógł zbić uczestników spek-
taklu z tropu.

Biblioteka Publiczna Miasta i Gminy Skoki



Pomarańcza to dobry nastrój, lawenda - wyciszenie, oregano 
natomiast to oddech pełnymi płucami! O aromaterapii, zasto-
sowaniu i poprawnym użytkowaniu olejków terapeutycznych 
opowiedziała słuchaczkom Agnieszka Wójcik, specjalistka w tej 
dziedzinie, która przyjechała do nas z wiedzą i bagażem własnych 
doświadczeń.

Nie tylko na teorii się skończyło. Uczestniczki miały okazję 
poobcować z olejkami bezpośrednio, tworząc ekologiczny bal-
sam oraz perfumy. Tutaj można było puścić wodze węchowej 
wyobraźni! Indywidualnie skomponowane nuty zapachowe to 
jedno, ale ważne były również właściwości wyprodukowanych 
własnoręcznie kosmetyków. Panie miały nad czym myśleć. Nie-
mniej wyszły uśmiechnięte i pachnące, więc wnioskować można, 
że pomarańcza zadziałała…

Monika Sierschuła

Fot. Sylwia Popadowska

Marcowa KinoKawiarnia 
rozkwitła!

Zazieleniło się, pojawiło się kilka młodych pędów... Za spra-
wą cudownej Agnieszki Becker - Ogrody Becker powitaliśmy 
wiosnę - w sercach i w naszych ogrodach. 

Podczas niezwykle inspirującego wystąpienia dowiedzieliśmy 
się jak kreatywnie wykorzystać lustra w naszym ogrodzie, jak 
upiększyć wyjście na taras, jakie rośliny najlepiej ze sobą współ-
grają. 

Usłyszeliśmy praktyczne porady dotyczące kompostu oraz 
tego, jak pomysłowo wykorzystać oświetlenie, aby nasz ogród 
nabrał magicznego charakteru. Prawdziwe czary!
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Liczba wypożyczeń japońskich komiksów wzrasta z każdą nową 
serią, młodzi czytelnicy chłoną tom za tomem, czekając na kolejne 
nowości.

Wychodząc naprzeciw oczekiwaniom młodzieży 18 marca 
rozpoczęliśmy cykl „Przedpołudnia z mangą i anime” skupiający 
się wokół tych właśnie dwóch rodzajów twórczości. Prowadzą-
ca warsztaty Agnieszka Łukomska wprowadziła uczestników 
w świat mangowych ilustracji streszczając zasady ich tworzenia, 
z proporcjami rysunku na czele. Podczas pierwszych zajęć dziew-
częta stworzyły autoportret. Kolejne zajęcia niech będą zagadką.

I tak się stało. Zanim uczestniczyli w zajęciach plastycznych 13 
kwietnia, mieli okazję obejrzeć film pt.: „Narzeczona dla kota”. 
Dziewczyna ratuje kota, który okazał się księciem kotów. Koty 
szukają wybawczyni, ponieważ ta ma zostać jego żoną. Taki plan 
ukartował ojciec uratowanego księcia–kota. Dziewczyna jednak 
ucieka ze świata kotów. A resztę… dowiecie się po obejrzeniu 
filmu. A kot stał się głównym bohaterem wykonywanych przez 
uczestników zajęć ilustracji.

Monika Sierschuła

Kobiecość w zapachach 
zamknięta

Aromaty z całego świata wypełniły skocką Bibliotekę i to 
z okazji nie byle jakiej, bowiem w taki oto sposób świętowali-
śmy Dzień Kobiet.



Historia (nie)jednej pisanki

Małe, niepozorne, bardzo kolorowe, różnorodne i cieszą-
ce oko ozdoby wielkanocnych stołów. W różnych regionach 
Polski i świata występujące pod różnymi nazwami. Wszędzie 
symbol nowego oraz odradzającego się życia. 

W okresie świąt wielkanocnych przedmiot zainteresowań za-
równo małych jak i dużych, młodych oraz starych, uzdolnionych 
plastycznie oraz tych, którym prace manualne sprawiają wiele 
trudności. Jajko, bo o nim mowa, potrafi skupić wokół siebie na 
wspólnej zabawie i długich rozmowach całe rodziny, grupy przy-
jaciół i znajomych. 
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W głowach gości zapewne pojawiły się chęci na wprowadzenie 
w życie tych cudnych pomysłów. Niejedno nasionko zostało zasia-
ne - w przenośni, ale i dosłownie, bo pani Agnieszka miała ze sobą 
cały koszyk kwiatowych mieszanek. Nic tylko siać i podziwiać.

A po spotkaniu i (zielonym) deserze - seans w kinie. I choć tech-
nologia pokazała swoje nieco szalone oblicze nie poddaliśmy się! 
Tak jak bohaterka oglądanego filmu. Wytrwałość popłaca, choć 
i w życiu, i w ogrodzie na najlepsze efekty warto nieco poczekać.

Dziękujemy za kolejny przeuroczy wspólny wieczór. A Pani 
Agnieszce za podzielenie się z nami swoją niesamowitą pasją!

Bogusia Szewczyk

Biblioteka Publiczna Miasta i Gminy Skoki

27 marca w sali Biblioteki Publicznej w Skokach dzieci oraz ich 
rodzice uczestniczyli w „Dziecięcych rozmowach o książce i fil-
mie…” – drugim z rzędu w tym roku przedświątecznym spotkaniu 
z pisanką w tle. W trakcie zajęć, oprócz przypomnienia polskich 
tradycji wielkanocnych, uczestnicy mieli okazję obejrzeć bajkę 
animowaną o wielkanocnej pisance, zobaczyć prace wykonane 
różnymi technikami, przy użyciu różnorodnych materiałów, nale-
żące do zbioru mieszkanki naszego miasta Marii Tkacz. Kolekcja 
Pani Marii jest imponująca. Wiedza na temat technik zdobniczych 
również. 

Zbiór lokalnej artystki nie ogranicza się tylko do pisanek. Paleta 
zainteresowań naszego Gościa jest duża i różnorodna, a wachlarz 
zdolności manualnych przeogromny. Ostatnio zimowe wieczory 
spędzała na robieniu lalek. Swoją wiedzą z tego zakresu i umiejęt-
nościami również podzieliła się z młodymi skoczanami. 

Uczestnicy środowego spotkania mieli także okazję zgłębić taj-
niki narodowego tańca irlandzkiego, który trenuje i którym pasjo-
nuje się wnuczka Pani Marii, Holly. Dziewczynka zatańczyła, a jej 
mama Milena poopowiadała o pasji córki. Spotkanie zwieńczyła 
opowieść kamishibai pt. „Pisankowa bajeczka”.

Pani Marii, Pani Milenie oraz Holly serdecznie dziękujemy. Hol-
ly życzymy natomiast wielu sukcesów i dalszego rozwoju.

Sylwia Popadowska



Alicja w pudełku

Alicja, bohaterka książki Carroll’a Lewis’a, stała się moty-
wem przewodnim sobotniego spotkania zorganizowanego 
w skockiej książnicy. 

Młodzi skoczanie i ich bliscy mieli okazję zgłębić tajniki sztuki 
powstawania lalek teatralnych oraz poznać tajemnice „wprawia-
nia” ich w ruch, czyli ożywiania stworzonej postaci. Zajęcia pro-
wadzone były przez aktorkę Magdalenę Pawelec-Śląskiewicz.

W trakcie warsztatów uczestnicy oprócz wysłuchania frag-
mentów książki o przygodach Alicji w Krainie Czarów, rozgrzaniu 
przepony, mięśni twarzy oraz otwarciu aparatu mowy mieli oka-
zję poćwiczyć językowe łamańce oraz dykcję, a także wykonać 
płaską lalkę teatralną wybranej przez siebie postaci oraz wziąć 
udział w miniprzedstawieniu. 

Spotkanie odbyło się w sobotnie przedpołudnie 9 marca w Bi-
bliotece Publicznej w Skokach i miało na celu zachęcić młodzież 
do udziału w zajęciach aktorsko-lalkarskich. Czy się udało? Zo-
baczcie Państwo sami. Wszystkim uczestnikom sobotnich warsz-
tatów, którzy zdecydowali się spędzić miłe chwile z książką i nie 
tylko, serdecznie dziękujemy. 

Sylwia Popadowska

Drodzy Mieszkańcy! 

Jeśli mają Państwo ochotę stworzyć odrobinę magii w Po-
wozowni Kultury, mogą Państwo to uczynić.

W jaki sposób? Przekazując 
niepotrzebne już, ale spraw-
ne: lampki stołowe i podłogo-
we, stoliki, krzesła, ryczki, ob-
rusy. Ważne, aby były w stylu 
retro, rustykalne, vintage.

W jakim celu? Damy im dru-
gie życie. Będą pełniły swoje 
funkcje w trakcie spotkań 
warsztatowych lub koncerto-
wych, poetyckich i autorskich.

Czy mogę zaznaczyć, że to 
pamiątka rodzinna? Oczy-
wiście. Warto umieścić opis 
np.: „Pochodzę z rodziny No-
waków. Mam 85 lat. Stworzył 
mnie stolarz Kowalski ze Sko-
ków”.

Urządźmy razem niepowtarzalną przestrzeń do rozwijania et-
nopasji w Skokach. Szczegóły pod numerem tel.: 798 824 520, 
61 824 22 81. Powozownia Kultury jest już po odbiorze technicz-
nym! Przekazana w użytkowanie Bibliotece Publicznej Miasta 
i Gminy im. Eugeniusza Paukszty w Skokach. Drzwi otwarte 9 
czerwca 2024 roku (niedziela), szczegóły niebawem na plakacie.

Dziewczynka z zapałkami

Tradycją stało się już, że młodzi skoczanie w kwietniu spo-
tykają się z twórczością Hansa Christiana Andersena. 

Powodem są urodziny duń-
skiego baśniopisarza przypa-
dające 2 kwietnia, w którym 
to też dniu obchodzony jest 
również Międzynarodowy 
Dzień Książki dla Dzieci. 
Z tej także okazji w skockiej 
książnicy w sobotnie przed-
południe odbyły się warszta-
ty teatralno-artystyczne pn. 
„Dziewczynka z zapałkami” 
prowadzone przez aktorkę, 
lalkarkę Magdalenę Pawelec- 
Śląskiewicz. W trakcie spotkania uczestnicy mieli okazję poznać 
historię małej dziewczynki wędrującej boso w mroźny wieczór, 
wykonać lalki stolikowe z ruchomymi częściami ciała oraz zazna-
jomić się z techniką „wprawiania” ich w ruch. Zabawa była przed-
nia. Jak zawsze sprawiła uczestnikom wiele radości, a zdobyta 
wiedza zaowocowała podczas prezentacji stworzonych postaci.

Sylwia Popadowska
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https://www.facebook.com/BibliotekaSkoki?__cft__%5b0%5d=AZWZ8REB7LA8qzxe1x8RNIL26qB5m1oTiySxe55KmMITaX-KkNrOJSYQcq21CY5i4Myzh9Oq5xeykx1tBUK1O-q4PEIbHLeRTlTtzBGTSq43MbRVqKfyCBQNQVtUsBYUnPJI1GuF90eYox1W_utg18Bk8Hs0oBY5r-15lkgpPA0ldPzkZP4KA9PUR1_0eCGJ-lxZu45Dd2ZEMP7nIZOuCX4F&__tn__=-%5dK*F
https://www.facebook.com/BibliotekaSkoki?__cft__%5b0%5d=AZWZ8REB7LA8qzxe1x8RNIL26qB5m1oTiySxe55KmMITaX-KkNrOJSYQcq21CY5i4Myzh9Oq5xeykx1tBUK1O-q4PEIbHLeRTlTtzBGTSq43MbRVqKfyCBQNQVtUsBYUnPJI1GuF90eYox1W_utg18Bk8Hs0oBY5r-15lkgpPA0ldPzkZP4KA9PUR1_0eCGJ-lxZu45Dd2ZEMP7nIZOuCX4F&__tn__=-%5dK*F


Nagrody i wyróżnienia Puchar Ligi:

Zwycięzcy – BNDZ Skoki. 
Król Strzelców – Alan Andraka. 
Najlepszy Bramkarz – Sebastian Jung. 
MVP – Andrzej Tyl. 
Statuetki za sędziowanie Ligi i Pucharu Ligi otrzymali: Grze-
gorz Blaszke i Krzysztof Małachowski.

Parę słów od organizatora Marcina Reszelskiego, bez za-
angażowania którego i jego tytanicznej pracy skocka halówka 
nie rozwinęłaby się tak mocno: „Dziękuję burmistrzowi Tade-
uszowi Kłosowi i skockim urzędnikom za wsparcie, bez któ-
rego nie odbyłoby się to wydarzenie. Dziękuję Reprezentacji 
Polski Futsal +35 za to, że zaproponowali, a później przyjechali 
na ten mecz i dali nam szansę sprawdzianu w tak prestiżowym 
spotkaniu towarzyskim. Dziękuję Markowi Zawadzkiemu za 
oprawę muzyczną i spikerską, a jego synowi za zdjęcia. Dzię-
kuję mojemu synowi za wsparcie przez cały sezon przy orga-
nizacji całej ligi. Młodemu Michałowi Szawule za wsparcie 
i nagrywanie dla nas tego wydarzenia. Tomaszowi Szwajkow-
skiemu dziękuję za zdjęcia, skróty meczów, skrót meczu re-
prezentacji. Dziękuję Adamowi Deminiakowi, właścicielowi 
Restauracji Zroślicha za pomoc w ugoszczeniu naszej kadry. 
Wszystkim wymienionym wcześniej sponsorom za choćby naj-
drobniejszą cegiełkę. Pracownikom hali i dyrekcji szkoły podsta-
wowej za wiele udogodnień i za współpracę na każdym etapie 
tego kilkumiesięcznego wydarzenia.

Skocka Liga Halowa to obecnie 19 sobót, plus Liga Orlika, któ-
ra niedługo startuje. To kolejne 19 sobót, co daje nam łącznie 38 
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Sport i rekreacja

Siatkarskie zmagania  
z jajeczkiem w tle

16 marca w hali sportowej w Skokach rozegrano 2. Wiel-
kanocny Turniej Piłki Siatkowej o Puchar Burmistrza Miasta 
i Gminy Skoki, w którym wzięło udział 8 drużyn.

Zespoły poprzez losowanie zostały podzielone na dwie grupy 
A i B. W każdej grupie doszło do 6 spotkań na zasadzie „każdy 
z każdym”, po podsumowaniu wyników w poszczególnych gru-
pach, rozegrano mecze wg zasady: 5 z 5, 4 z 4, 3 z 3, 2 z 2 oraz 
mecz finałowy pomiędzy zwycięzcami w grupie A i B.

Wszystkie rozgrywki przyniosły wiele emocji, ostateczne wyni-
ki przedstawiają się następująco:

•	 I miejsce: Potrzanowo II

•	 II miejsce: KDS Volley

•	 III miejsce: Skoki 86

•	 IV miejsce: Potrzanowo I

•	 V miejsce: Mi To Tito

•	 VI miejsce: WRC Magicy

•	 VII miejsce: Potrzanowo III

•	 VIII miejsce: Skoki

Wszystkie drużyny otrzymały z rąk burmistrza pamiątkowe dy-
plomy i medale za udział w turnieju, za zajęcie miejsca na podium 
drużyny otrzymały puchar. Sędziami całego turnieju byli: Hanna 
Węglewska i Wiesław Sierzchuła.

Serdecznie dziękujemy drużynom, sędziom oraz kibicom za 
udział w turnieju i zapraszamy do kolejnych rozgrywek!

Kamila Fredrych 

Puchar Ligi na podsumowaniu 
Skockiej Futsal Ekstraklasy

W sobotę 23 marca w skockiej hali sportowej odbyły się 
rozgrywki „Pucharu Ligi” Skockiej Futsal Ekstraklasy, czyli 
potocznej halówki. Ta odmiana piłki nożnej jest bardzo popu-
larna w gminie Skoki.

Drużyny walczyły cały dzień od 12:00 do 21:00. Każde spotka-
nie trwało 10 minut.
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Rokrocznie impreza cieszyła się niezmiennym powodzeniem, 
tym bardziej, że mety Rajdu w Nieznane zawsze są nietuzinkowe.

Przypomnijmy je więc:

•	 2012 Pałac w Krześlicach w gminie Pobiedziska

•	 2013 Muzeum Młynarstwa w Jaraczu, gmina Rogoźno

•	 2014 Muzeum Regionalne w Wągrowcu

•	 2015 Dworek „Róża Poraja”, gmina Mieścisko

•	 2016 Skaczący Młyn, gmina Murowana Goślina

•	 2017 Agroturystyka Sołtysówka w Żernikach, 
gmina Rogoźno

•	 2018 Pałac Biedrusko, gmina Suchy Las

•	 2019 Weranda Home w Sławicy, gmina Skoki

•	 2022 Ranczo w Dolinie w Dąbrówce Kościelnej, 
gmina Kiszkowo

•	 2023 Restauracja Zroślicha w Potrzanowie, gmina Skoki 

Karolina Stefaniak 

sobót w roku! Większość drużyn trenuje dwa razy w tygodniu 
i gra mecz ligowy w sobotę, co sprawia, że obiekty sportowe 
w Skokach są oblegane i w pełni spełniają swoją funkcję. Cieszę 
się, że nie stoją odłogiem. Od 6 kwietnia widzimy się na boisku 
Orlik przy ul. Rogozińskiej 14.

Podczas przerwy w rozgrywkach Pucharu Ligi burmistrz Tade-
usz Kłos wręczył puchary, medale i nagrody za rozgrywki w lidze 
Skockiej Futsal Ekstraklasy. W ceremonii dekoracji towarzyszyli 
mu sponsorzy ligi i członkowie Reprezentacji Polski.

Przypomnijmy, w rozgrywkach prowadzonych przez Marcina 
Reszelskiego udział brało łącznie 150 zawodników. Rozgryw-
ki trwały w 2 rundach, po 9 meczów, od października ubiegłego 
roku do połowy marca tego roku.

Nagrody i wyróżnienia Skockiej Ekstraklasy:

1. miejsce BNDZ Skoki. 2. Koptrans Skoki. 3. KS 1932 Potrzano-
wo. 4. Krecik Team. 5. FC Akapulko. 6. FC Jabłkowo. 7. Kopacze. 
8. Orkany Romettiego. 9. MKS Łosiniec. 10. KKS Sławica. 

Król Strzelców – Alan Andraka.

Najlepszy bramkarz – Marcin Reszelski.

MVP – Grzegorz Meller (indywidualnie wyróżniono po jednym 
zawodniku z trzech pierwszych drużyn – decyzja organizatora).

Drużyna Fair Play – Kopacze (najmniej kartek żółtych i czerwo-
nych).

Statuetki otrzymali obecni na ceremonii sponsorzy a pozostali 
otrzymają takowe w najbliższym czasie: Multisun Wielkopolska, 
Arkadius Sklep Numizmatyczny, Natal Sport, Włókna Inn, Lemar 
sp. z o.o., Raf-Car Stacja Kontroli Pojazdów.

Karolina Stefaniak 

Pojechali w nieznane … 

Piękna pogoda towarzyszyła 100 rowerzystom biorącym 
udział w 11. już edycji Rajdu Rowerowego w Nieznane. 

Nieznaną metą okazała się Restauracja „Szczypta Natury” 
w Skokach. Rowerzyści zjechali w dwóch grupach. Jedni przeje-
chali 50 km, a drudzy, bardziej licznie, rekreacyjnie 26 km. 

Organizatorzy starali się jak co roku mocno zapętlić trasy, aby 
wywieść w pole uczestników jak najbardziej. W ostatecznym roz-
rachunku klucząc to tu, to tam, rowerzyści wrócili do Skoków.  
Przypomnijmy: ideą Rajdu w Nieznane jest to, że jego uczestnicy 
nie wiedzą, gdzie jest meta. 

https://www.facebook.com/KrzeslicePalac/?__cft__%5b0%5d=AZV2wjEeGpVHDfJgSRvCSj63lExw41-Fa7vNl4U6da0JO123nS4S9yssEUa4FYCj0E9IHjQKlte4qI3Loz-ymF2Ak9dM8glhwsk3HaYxAzcCxo5VmCkP-da1rb_7qlcUA7-mfciJyUYETqGRarQzoQhivgepwJsZ2uX7ptnqh0uZq-MOB6ftoIXw0YzLBGP4OvsI3D2mYRzAmgohjjAozuPP&__tn__=kK-R
https://www.facebook.com/Muzeum-M%C5%82ynarstwa-w-Jaraczu-499495880809051/?__cft__%5b0%5d=AZV2wjEeGpVHDfJgSRvCSj63lExw41-Fa7vNl4U6da0JO123nS4S9yssEUa4FYCj0E9IHjQKlte4qI3Loz-ymF2Ak9dM8glhwsk3HaYxAzcCxo5VmCkP-da1rb_7qlcUA7-mfciJyUYETqGRarQzoQhivgepwJsZ2uX7ptnqh0uZq-MOB6ftoIXw0YzLBGP4OvsI3D2mYRzAmgohjjAozuPP&__tn__=kK-R
https://www.facebook.com/opatowka/?__cft__%5b0%5d=AZV2wjEeGpVHDfJgSRvCSj63lExw41-Fa7vNl4U6da0JO123nS4S9yssEUa4FYCj0E9IHjQKlte4qI3Loz-ymF2Ak9dM8glhwsk3HaYxAzcCxo5VmCkP-da1rb_7qlcUA7-mfciJyUYETqGRarQzoQhivgepwJsZ2uX7ptnqh0uZq-MOB6ftoIXw0YzLBGP4OvsI3D2mYRzAmgohjjAozuPP&__tn__=kK-R
https://www.facebook.com/DworekRozaPoraja?__cft__%5b0%5d=AZV2wjEeGpVHDfJgSRvCSj63lExw41-Fa7vNl4U6da0JO123nS4S9yssEUa4FYCj0E9IHjQKlte4qI3Loz-ymF2Ak9dM8glhwsk3HaYxAzcCxo5VmCkP-da1rb_7qlcUA7-mfciJyUYETqGRarQzoQhivgepwJsZ2uX7ptnqh0uZq-MOB6ftoIXw0YzLBGP4OvsI3D2mYRzAmgohjjAozuPP&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/SkaczacyMlyn/?__cft__%5b0%5d=AZV2wjEeGpVHDfJgSRvCSj63lExw41-Fa7vNl4U6da0JO123nS4S9yssEUa4FYCj0E9IHjQKlte4qI3Loz-ymF2Ak9dM8glhwsk3HaYxAzcCxo5VmCkP-da1rb_7qlcUA7-mfciJyUYETqGRarQzoQhivgepwJsZ2uX7ptnqh0uZq-MOB6ftoIXw0YzLBGP4OvsI3D2mYRzAmgohjjAozuPP&__tn__=kK-R
https://www.facebook.com/So%C5%82tys%C3%B3wka-1867409253286858/?__cft__%5b0%5d=AZV2wjEeGpVHDfJgSRvCSj63lExw41-Fa7vNl4U6da0JO123nS4S9yssEUa4FYCj0E9IHjQKlte4qI3Loz-ymF2Ak9dM8glhwsk3HaYxAzcCxo5VmCkP-da1rb_7qlcUA7-mfciJyUYETqGRarQzoQhivgepwJsZ2uX7ptnqh0uZq-MOB6ftoIXw0YzLBGP4OvsI3D2mYRzAmgohjjAozuPP&__tn__=kK-R
https://www.facebook.com/palacbiedrusko/?__cft__%5b0%5d=AZV2wjEeGpVHDfJgSRvCSj63lExw41-Fa7vNl4U6da0JO123nS4S9yssEUa4FYCj0E9IHjQKlte4qI3Loz-ymF2Ak9dM8glhwsk3HaYxAzcCxo5VmCkP-da1rb_7qlcUA7-mfciJyUYETqGRarQzoQhivgepwJsZ2uX7ptnqh0uZq-MOB6ftoIXw0YzLBGP4OvsI3D2mYRzAmgohjjAozuPP&__tn__=kK-R
https://www.facebook.com/werandahome/?__cft__%5b0%5d=AZV2wjEeGpVHDfJgSRvCSj63lExw41-Fa7vNl4U6da0JO123nS4S9yssEUa4FYCj0E9IHjQKlte4qI3Loz-ymF2Ak9dM8glhwsk3HaYxAzcCxo5VmCkP-da1rb_7qlcUA7-mfciJyUYETqGRarQzoQhivgepwJsZ2uX7ptnqh0uZq-MOB6ftoIXw0YzLBGP4OvsI3D2mYRzAmgohjjAozuPP&__tn__=kK-R
https://www.facebook.com/profile.php?id=100033486617582
https://www.facebook.com/profile.php?id=100070913552672
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W imprezie wzięło udział dwóch z 6 włodarzy gmin Związku 
Międzygminnego Puszcza Zielonka. Była burmistrz Murowanej 
Gośliny Justyna Radomska, która aktywnie od lat bierze udział 
w tym wydarzeniu, maszerując z kijkami nordic walking. Drugim 
burmistrzem był włodarz gminy Skoki Tadeusz Kłos, który od lat 
daje zielone światło tego typu wydarzeniom w naszej gminie.

Organizatorzy bardzo serdecznie dziękują wszystkim osobom, 
które pomogły zabezpieczyć trasę rowerową: Romanowi Ko-
złowskiemu, Dawidowi Bartkowiakowi, Jędrzejowi Radom-
skiemu i Maciejowi Tadeuszowi. Przewodnikom tras NW: 
Danucie Skałbani i Annie Golińskiej. A także opiekunom tras 
biegowych: Monice Lehmann oraz braciom Danielowi i Domini-
kowi Sierszchułom. 

Bardzo wszystkim dziękujemy za udział w wydarzeniu mimo 
przekropnej pogody i z początkiem sezonu turystycznego życzy-
my samych ciekawych tras i oby kontuzje Was omijały.

 
Karolina Stefaniak 

Na sobotni deser  
reprezentacja Polski

W sobotę 23 marca w skockiej hali, podczas rozgrywek 
Pucharu Ligi na podsumowaniu Skockiej Futsal Ekstraklasy, 
miało miejsce wyjątkowe sportowe wydarzenie. Mecz między 
drużyną OLD BOYS SKOKI złożoną z zawodników powyżej 35. 
roku życia grających na co dzień w rozgrywkach Skockiej Eks-
traklasy, a Reprezentacją Polski Futsal +35.

W składzie kadry legendy futsalu między innymi: Mirosław Ry-
pel, Tomasz Porwet, czy grający na co dzień w lidze Luksembur-
ga Arkadiusz Pietrzkiewicz.

Punktualnie o 17:00 na boisko obie drużyny z szatni wypro-
wadzili sędziowie główni: Grzegorz Blaszke i Krzysztof Mała-
chowski. Dodatkowo wspierał arbitrów sędzia stolikowy Kacper 
Reszelski.

Oto relacja Marcina Reszelskiego z tego sportowego wyda-
rzenia:

„W ośrodku czekały już dzieci, które dumnie prezentowały flagę 
naszego kraju. Obecni na trybunach kibice w liczbie około 200 osób 
oklaskami przywitali prezentowanych przez spikera Marka Zawadz-
kiego reprezentantów obu drużyn. Po chwili wszyscy zgromadzeni od-
śpiewali hymn narodowy. Później szybkie zdjęcia i do boju, a było na 

Pogoda ducha jest zawsze   

Pomimo nieciekawych prognoz pogody zapowiadających 
od południa opady deszczu ponad 300 uczestników stawiło 
się w Sławicy w Gościńcu Winnica, aby po raz 17. wziąć udział 
w Turystycznym Rozpoczęciu Sezonu w Puszczy Zielonce 23 
marca. 

Organizatorem wydarzenia był jak co roku Związek Mię-
dzygminny Puszcza Zielonka przy współpracy gminy Skoki. 
Uczestnicy mieli do wyboru: 27 km rowerem, 10 km oraz 7 km 
pieszo lub 10 km i 5 km biegu.

Wszystkie grupy spotkały się około 12:30 w Winnicy, gdzie 
przy ciepłej zupie i placku podsumowano wydarzenie i rozloso-
wano koszulki rowerowe i biegowe oraz akcesoria rowerowe 
i turystyczne gadżety wśród uczestników.
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Krzyształowski, Grzegorz Urbański, Patryk Rzepka, Konrad 
Głuc, Arkadiusz Pietrzkiewicz.

Skład Old Boys Skoki: Marcin Reszelski, Bartosz Rosin, Grze-
gorz Meller, Hubert Student, Łukasz Berlik, Łukasz Jurga, Ma-
ciej Kaminik, Maciej Pikulik, Marcin Kądzioła, Patryk Szwed, 
Piotr Borysławski, Przemysław Kwietniewski, Sebastian Sło-
miński, Przemysław Meller.

Karolina Stefaniak 

Gdzie ta rzeka?

Takie pytanie zadawali sobie momentami uczestnicy 
3. Spływu Kajakowego Rzeką Małą Wełną, który odbył się 
w niedzielę 24 marca z uwagi na to, że przy tak wysokim po-
ziomie wody jaki mam w tym roku rzeka w wielu miejscach 
opuściła swe koryto, rozlewając się po przyległych łąkach 
i pastwiskach.

Oprócz tego, że wody nie brakowało to frekwencja zapisanych 
uczestników dopisała, blisko 60 kajakarzy zwodowało kajaki 
w Kiszkowie, aby przepłynąć ponad 16 km do Nadmłyna w gminie 
Skoki. Oprócz ludzi dopisała także pogoda.

Spływ do łatwych nie należał. Sama długość spływu dla „nie-
dzielnych” kajakarzy już była wyzwaniem. Dodatkowo liczne 
zwałki i konieczność przenoszenia kajaka lub przerzucania go 
przez zwalone drzewa (jak kto woli) mogła zmęczyć. Ale takie 
„atrakcje” jedynie dodają smaku. Takie odczucia chyba mieli 
w większości nasi kajakarze, gdyż pytanie: kiedy następny spływ? 
- padało dość często.

Bazą naszej imprezy była świetlica wiejska w Kakulinie. Wielkie 
dzięki dla pani sołtys Lidii Szymkowiak.

Organizatorem wydarzenia był Związek Międzygminny „Pusz-
cza Zielonka”, Miasto i Gmina Skoki oraz Gmina Kiszkowo.

 
Karolina Stefaniak 

co popatrzeć. Mecz oglądało się naprawdę bardzo dobrze. Skoccy re-
prezentanci jako pierwsi wyszli na prowadzenie za sprawą Grzegorza 
Mellera (42 l). Od razu widać było, że to tylko obudziło kadrę narodo-
wą, która odpowiedziała golami Patryka Rzepki i Marka Kowalskie-
go. Do przerwy wynik się nie zmienił, choć bramkarze obu drużyn mieli 
sporo okazji, aby wykazać się swoimi umiejętnościami.

W przerwie trwała akcja koncentracja, aby powalczyć o niespo-
dziankę w wykonaniu skoczan. Druga połowa to pokaz z obu stron 
pięknych akcji i strzałów oraz chwilami niecodziennych interwencji 
bramkarskich jak na przykład w sytuacji sam na sam Marcin Reszel-
ski podbija piłkę nad poprzeczką używając barku, a dokładniej, gdy 
piłka mijała jego głowę uderzył barkiem w dół piłki (refleks na naj-
wyższym poziomie).

Od samego początku drugiej połowy rysuje się plan skoczan na grę 
z kontry. Plan sprawdza się i po trafieniu Łukasza Berlika i dwóch 
golach Grzegorza Mellera wychodzimy na prowadzenie 4:2, co za-
czyna pachnieć sensacją!

Jak się później okazało kadra walczyła do ostatniej sekundy i po 
bramkach Grzegorza Nowaka, Grzegorza Urbańskiego i w ostat-
nich sekundach Macieja Krzyształowskiego mecz zakończył się zwy-
cięstwem biało-czerwonych 5:4.

Wstydu nie było, ale niedosyt pozostał. Jeszcze tego wieczoru i na-
stępnego poranka trzech zawodników było po rozmowach z członka-
mi kadry, a tematem tych rozmów była propozycja reprezentowania 
kadry +35 w meczach towarzyskich, a nawet był możliwy wyjazd na 
niedzielny mecz w Gołuchowie”.

Z przecieków grą zaimponowali: Łukasz Berlik, Grzegorz Mel-
ler i bramkarz Marcin Reszelski. Czy dostaną swoją szansę oka-
że się w najbliższej przyszłości, ale nawet docenienie w ten spo-
sób dało im na pewno wiele satysfakcji.

Skład Reprezentacji Polski Futsal +35: Tomasz Porwet, Adam 
Kucharski, Arkadiusz Modzelewski, Mirosław Rypel, Ma-
rek Kowalski, Grzegorz Kowalczyk, Piotr Gajewski, Tomasz 
Kowalczyk, Grzegorz Nowak, Jarosław Kostarczyk, Maciej 
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Bartek i Michał ze złotym  
medalem

W Rogoźnie rozegrano Wielki Turniej Firm „Gamaja Rogoź-
no” o Puchar Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

W rywalizacji drużyn wystartowało aż 24 zespołów. Miło nam 
zakomunikować, że w gronie drużyn z: Budzynia, Wągrowca, So-
kołowa Budzyńskiego, Skoków, Gołańczy, Bolechowa i Rogoź-
na najlepsi okazali się zawodnicy zespołu Restauracji „Moraś” 
w składzie: Bartek Wołkow i Michał Łuczak. Na podium stanę-
li także: zespół Kartonika Budzyń Team oraz zespół Strażaków 
z JRG-8 Bolechowo. Drużyny ze Skoków oraz Bolechowa do miej-
sca na podium dołożyły pyszną zupę gulaszową i ciasteczka. 

Franciszek Szklennik

Marcel Mistrz!

13 kwietnia w Witkowie odbył się II Ogólnopolski Turniej 
Karate Besuto Cup. Udział w zawodach wzięło 427 zawodni-
ków z 37 klubów.

Marcel Kamiński był w turnieju jedynym reprezentantem 
Skoków i spisał się rewelacyjnie. W konkurencji kumite pokonał 
wszystkich rywali zdobywając złoty medal.

- Marcel startuje w wielu turniejach w tym sezonie zbierając 
cenne doświadczenie i pokazuje to, że z turnieju na turniej jest 
coraz lepszy – mówi sensei Marcin Matuszak, organizator i je-
den z prowadzących zajęcia w Skokach w ramach Karate Shoto-
kan. – Jestem bardzo zadowolony z postawy Marcela. Jest bardzo 
ambitny i zaangażowany w treningi. Wiedziałem, że stanięcie na 
najwyższym stopniu podium jest tylko kwestią czasu. 

Trener zawsze podkreśla, że ważna jest cierpliwość, ponieważ 
droga do pierwszych sukcesów nie była łatwa. 

- Jestem przekonany, że to nie ostatnie słowo Marcela, a pra-
ca, jaką wkłada podczas treningów powoduje, że usłyszymy o nim 
więcej – dodaje sensei Matuszak.

Gratulacje!

Franciszek Szklennik

Najlepsi w województwie

Po raz kolejny reprezentacja ze Szkoły Podstawowej im. 
Adama Mickiewicza w Skokach a jednocześnie harcerze 7. 
SDH „HYCE” wygrała finał wojewódzki 50 Młodzieżowego 
Turnieju Turystyczno-Krajoznawczego PTTK.

Nasza drużyna wystąpiła w składzie: Zuzanna Jeske, Jakub 
Szymkowiak, Stanisław Wróbel. Przygotowywana przez nas 
drużyna po sukces sięgnęła we Włoszakowicach koło Leszna. Na 
sukces złożyła się całoroczna praca, dzięki której poradzili sobie 
z testem krajoznawczym, pierwszą pomocą, przepisami ruchu 
drogowego, oceną odległości „na oko”, marszem na orientację, 
rozpoznawaniem liści, tropów i obiektów. 

Nagrodą jest finał centralny, który odbędzie się w dniach 6-9 
czerwca w Kozienicach. Jest to wielka promocja dla szkoły oraz 
naszego miasta i gminy. Warto przypomnieć, że wcześniej nasi re-
prezentanci stawali na podium krajowej rywalizacji.

Barbara i Andrzej Surdykowie

Fot. Andrzej Surdyk



Gwarancja naszego  
bezpieczeństwa

W marcu strażacy ochotnicy ze Skoków podsumowali po-
przedni rok działalności. Jednostka wyróżnia się na tle powia-
tu.

Podczas Walnego Zebrania Sprawozdawczego dh Piotr Kacz-
marek - prezes MG ZOSP i jednocześnie prezes OSP - przedsta-
wił w formie prezentacji multimedialnej statystyki dotyczące jed-
nostki. Syrena alarmowa wzywała strażaków do interwencji 164 
razy, w tym 40 razy do pożarów, 17 razy do kolizji i wypadków, 
32 razy do usuwania skutków działania czynników atmosferycz-
nych. Strażacy odnotowali także 36 wezwań dotyczących owa-
dów błonkoskrzydłych (os, pszczół, szerszeni), trzykrotnie udzie-
lali pomocy osobom poszkodowanym do czasu przyjazdu karetki 
pogotowia, dwukrotnie zabezpieczali lądowania śmigłowca ra-
tunkowego, dwukrotnie też interweniowali w przypadku nagłe-
go zatrzymania krążenia. Dwa razy wypompowywali wodę z po-
mieszczeń po ulewach, w dziewięciu przypadkach usuwali plamy 
oleju na jezdniach i odnotowali także 9 fałszywych alarmów.

Czterokrotnie jednostka działająca w Krajowym Systemie 
Ratowniczo-Gaśniczym interweniowała poza terenem gminy 
w przypadku pożaru kurnika w Kłecku, marketu Biedronka 
w Mieścisku, pożaru lasu i budynku gospodarczego w Przysieczy-
nie.

Jednostka wciąż doskonali swoje umiejętności tak, aby czas od 
wezwania do przyjazdu na miejsce zdarzenia był jak najkrótszy. 
Statystyki pokazują, że do 115 zdarzeń miejscowych strażacy do-
cierali w czasie nie dłuższym niż 9 minut.

- Każdemu strażakowi należy życzyć, żeby nie musiał wcale stawać 
do akcji, ale największą naszą klęską byłoby to, że zawyje syrena, 
a my nie będziemy w stanie pojawić się na miejscu zdarzenia – po-
wiedział dh Andrzej Woźnicki, wiceprezes ZW ZOSPRP w Po-
znaniu i prezes strażaków w powiecie wągrowieckim.

Z wielkim uznaniem o gotowości i sprawności skockich stra-
żaków wyraził się też mł. bryg. Jacek Rochowiak – p.o. Ko-
mendanta Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej 
w Wągrowcu: - Skocka jednostka, ze względu na swoje znaczenie 
i wyszkolenie, wiedzie prym wśród jednostek na terenie powiatu 
wągrowieckiego.
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Wyrazy uznania wyraził także burmistrz miasta i gminy Tade-
usz Kłos: - Chciałoby się, żebyście nie musieli interweniować, ale 
ponieważ życie pisze swoje scenariusze, to Wasza skuteczność 
powoduje poczucie bezpieczeństwa wśród mieszkańców miasta 
i gminy. To jest wartość nie do przecenienia.

Burmistrz Kłos poinformował zebranych, że są czynione stara-
nia o pozyskanie nowego ciężkiego wozu bojowego, bo ten do-
tychczasowy jest już bardzo wysłużony oraz o planach przebu-
dowy remizy. Pozyskiwanie nowego sprzętu wymaga możliwości 
jego garażowania, zmiany funkcjonalności dotyczą także innych 
pomieszczeń.

Skocka jednostka skutecznie pozyskuje środki zewnętrzne na 
zakup wyposażenia, bardzo mocno jest wspierana przez samo-
rząd Gminy Skoki i urząd. O tym, że będzie tak nadal mówili tak-
że: Zbigniew Kujawa – przewodniczący rady miejskiej oraz Kin-
ga Pilna, kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa 
urzędu miasta i gminy. Strażacy mają też możliwość informowa-
nia o swoich działaniach mieszkańców miasta i gminy na łamach 
„Wiadomości Skockich”.

Chlubą jednostki jest Orkiestra Dęta OSP, w której aktualnie 
są 24 osoby grające i 8 osób uczących się gry na instrumentach.  
Orkiestra, pod batutą kapelmistrza Daniela Ebertowskiego,  
realizuje także projekty artystyczne, które mają szansę trwale 
wpisać się do kalendarza wydarzeń artystycznych. Trwa obecnie 
budowanie zespołu mażoretek.

Zakres wykonania zadań oraz właściwa gospodarka finanso-
wa spowodowała, że członkowie walnego zebrania jednogłośnie 
udzielili absolutorium zarządowi jednostki.

Tekst i fot. Franciszek Szklennik



Spokojny miesiąc i zachęta 
do przyjścia

W marcu doszło zaledwie do dwóch zdarzeń. To wynik za-
skakujący, bowiem średnio wyjazdów w miesiącu notujemy 
około jedenastu. Z jednej strony cieszy tak mała ilość wyjaz-
dów, bo oznacza to, że nikt poza osobami w niżej wymienio-
nych zdarzeniach nie potrzebował pomocy; z drugiej strony 
zdajemy sobie sprawę, że ta dobra passa prędzej czy później 
się skończy.

Dokonując comiesięczne-
go sprawozdania należy je 
krótko zrelacjonować. Otóż, 
jedno ze zdarzeń miało miej-
sce na początku miesiąca. Po 
otrzymaniu informacji, że 
doszło do zdarzenia na dro-
dze wojewódzkiej nr 196 na 
odcinku pomiędzy Skokami 
a Sławą Wielkopolską jeden 
zastęp udał się na miejsce 
w celu udzielenia pomocy uczestnikom zdarzenia. Jak się okazało 
z samochodu ciężarowego przewożącego gruz część z przewożo-
nego towaru spadło na jezdnię. Z uwagi na charakter zdarzenia 
zablokowano jeden z pasów jezdni, wprowadzono ruch wahadło-
wy i przystąpiono do usunięcia gruzu z jezdni. Sprawne działania 
strażaków umożliwiły w krótkim czasie ponowne udrożnienie 
ruchu.

Do drugiego zdarzenia doszło na drodze wojewódzkiej nr 197 
przed wjazdem do Rejowca od strony Sławy Wielkopolskiej. Tam, 
na prostym odcinku jezdni, doszło do najechania samochodu oso-
bowego na tył pojazdu poprzedzającego. Na skutek zdarzenia 
doszło do obrażeń u jednej z osób. Młoda kobieta po udzieleniu 
pomocy i przebadaniu na miejscu zdarzenia przez przybyły Ze-
spół Ratownictwa Medycznego została przewieziona na dalsze 
badania do szpitala. Uszkodzeniu uległy dwa samochody.

Strażacy ćwiczą

W jeden z sobotnich marcowych poranków grupa skockich 
strażaków udała się na planowane ćwiczenia na złomowisko do 
Wągrowca, by przypomnieć sobie i przećwiczyć założenia tak-

tyczne stosowane podczas zdarzeń z wykorzystaniem sprzętu 
hydraulicznego. Najczęściej jego użycie ma miejsce podczas wy-
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padków drogowych, a tam oprócz czasu dotarcia do osób poszko-
dowanych liczy się umiejętność obsługi tego typu sprzętu.

Przećwiczono kilka sposobów dotarcia do poszkodowanych 
oraz ewakuacji ze strefy zagrożenia. Jednym z założeń było za-
bezpieczenie samocho-
du znajdującego się na 
boku, do którego wy-
korzystano zakupione 
w zeszłym roku specjal-
ne podpory do stabili-
zacji. Ćwiczenia trwały 
około dwóch godzin 
i można śmiało powie-
dzieć, że założenia ćwi-
czeń udało się w pełni 
zrealizować.

Niebezpieczne wypalanie traw i pozostałości roślinnych

Okres wiosenny to rozpoczęcie prac w ogrodach. Piękne 
miejsca, w których można wypoczywać w wiosenno-letnie dni 
niewątpliwie cieszą oko. Jednak podczas tych prac dochodzi 
do niczym nieuzasadnionego wypalania traw i pozostałości ro-
ślinnych. Nie dość, że wypalanie nie wnosi nic pożytecznego, to 
jeszcze tworzy duże zagrożenie pożarowe, bowiem wiatr potrafi 
w niekontrolowany sposób przenieść ogień w miejsce zagrażają-
ce innym ludziom czy mieniu. Kary, jakie grożą za tego typu nie-
odpowiedzialne zachowanie, nie odstraszają jednak amatorów 
tego typu działań.

Przypomnijmy, że zgodnie z przepisami Kodeksu wykroczeń, 
a także Ustawy o Ochronie Przyrody za wypalanie traw grozi 
kara aresztu, ograniczenia wolności albo grzywna, nawet do 30 
tysięcy złotych. Gdy podczas wypalania dojdzie do zagrożenia ży-
cia ludzi lub mienia, czyn może być sklasyfikowany jako przestęp-
stwo, o którym stanowi art. 163 Kk: „Kto sprowadza zdarzenie, 
które zagraża życiu lub zdrowiu wielu osób albo mieniu w wiel-
kich rozmiarach, mające postać pożaru, podlega karze pozbawie-
nia wolności od roku do lat 10”.

Strażacy z apelem do osób zainteresowanych

Ochotnicze pożarnictwo to miejsce, w którym każdy kto czu-
je potrzebę pomagać innym i jednocześnie ważna jest dla niego 
pamięć o tradycji związanej z tym ruchem, z pewnością znajdzie 
coś dla siebie.

Jakich ludzi nam potrzeba?

Odważnych, ale znających granice bezpieczeństwa. Zdyscy-
plinowanych i umiejących się podporządkować. Pewnych siebie 
i swoich umiejętności, ale pokornych. Oddanych sprawie, ale 
umiejących walczyć o swoje. Stale podwyższających swoją wie-
dzę i umiejętności, ale także kultywujących ideę pożarnictwa.

Każda para rąk i każda poukładana głowa jest w naszych szere-
gach mile widziana. Jeśli myślisz, że chciałbyś spróbować, ale nie 
wiesz, jak to zrobić, od razu wychodzimy z propozycją – po prostu 
skontaktuj się z nami.

Dh Dariusz Jahnz
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Sto lat pani Ireny Laskowskiej

Pani Irena Laskowska urodziła się 31 marca 1924 roku w Ło-
sińcu. Sto lat później miała okazję do świętowania wspania-
łego jubileuszu w gronie pensjonariuszy, pracowników Domu 
Opieki Nasz Dom Jabłkowo oraz przybyłych gości.

Pani Irena jest pensjonariuszką placówki od pierwszego dnia jej po-
wstania, czyli od 26 kwietnia 2014 roku – mówi Mateusz Kozłow-
ski. – To bardzo miła, sympatyczna i pogodna osoba.

Jego słowa potwierdza także Danuta Szafran, która jest opie-
kunką Jubilatki. – Podobnie jak Pani Irena i ja jestem tu od po-
czątku funkcjonowania placówki. „Pani Irenka”, bo tak ją tu nazy-
wamy, jest wesołą i pogodną osobą. 

Syn Marian i synowa Anna

Na uroczystość urodzinową przybył burmistrz miasta i gminy 
Tadeusz Kłos w towarzystwie Blanki Gaździak – Sekretarza 
Gminy, Joanny Wolickiej–Przywarty, kierownika Urzędu Sta-
nu Cywilnego w Skokach, Karoliny Stefaniak – podinspektora 
ds. promocji gminy w UMiG oraz przedstawiciela „Wiadomości 
Skockich”. Na ręce Jubilatki burmistrz Tadeusz Kłos przekazał list 
gratulacyjny od Prezesa Rady Ministrów Donalda Tuska, okaza-
ły bukiet kwiatów i praktyczny prezent urodzinowy. Zabrzmiało 
także gromkie „Dwieście lat!”

Pamiątkowe zdjęcie z pracownikami DPS-u

Goście z urzędu miasta i gminy

Jubilatce towarzyszyli również Anna i Marian Laskowscy 
– synowa i syn. Pan Marian jest jedynym dzieckiem Jubilatki. 
To znany nie tylko w okolicy przedsiębiorca.

Kwiaty od burmistrza

- Moja mama jest dla nas przykładem, wręcz wzorem pracowi-
tości. Jej losy powodowały, że gotowa była pracować bez wzglę-
du na porę dnia i nocy. Zaszczepiła we mnie to samo, podobnie jak 
szacunek i przywiązanie do wiary. Żałować tylko, że zdrowie nie 
pozwala już jej na pełne korzystanie z barw życia – powiedział.

Pani Irena doczekała się wnuczki Agnieszki oraz wnuków: Do-
minika i Michała. Ma też grono pięciorga prawnucząt: Hannę, 
Stanisława, Igora, Zuzannę i Juliana.

Cała rodzina spotkała się z panią Ireną 31 marca w dniu jej set-
nych urodzin.

Warto dodać, że placówka w Jabłkowie organizowała podobną 
uroczystość pod koniec ubiegłego roku, kiedy to setne urodziny 
obchodziła pani Marianna Klupczyńska.

Wszyscy uczestnicy uroczystości zasiedli do słodkiego poczę-
stunku. Przed uroczystością ks. Krzysztof Burwiel odprawił 
mszę świętą.

Franciszek Szklennik

Fot. Karolina Stefaniak, F. Szklennik,  
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Nowi partnerzy Skockiej OKS
Miło nam poinformować, że do Skockiej Ogólnopolskiej 

Karty Seniora dołączyły kolejna lokalne firmy dając rabat dla 
seniorów posiadających Ogólnopolską Kartę Seniora.

Od 22 kwietnia firma SZKIEŁKO OPTYK w Skokach przy 
ul. Wągrowieckiej 3D oferuje swoim klientom posiadającym 
OKS 15 % rabatu na okulary korekcyjne. 

Od 25 kwietnia firma Pracownia Ślubna & Kwiaciarnia 
PRZEPIS NA BUKIET - 5 % rabatu na cały asortyment i 10 % 
rabatu na bukiety okolicznościowe.

Przypominamy, że na terenie gminy Skoki OKS honorują także:

• Sklep numizmatyczny ARKADIUS Arkadiusz Andraka,  
Skoki, Plac Powstańców Wielkopolskich 
– 10% zniżki tylko dla Mieszkańców Gminy Skoki.

• Gastro Kebab Skoki Norbert Gracz,  
Skoki, ul. Wągrowiecka 3c 
– 10% zniżki na całe menu, 
– 20% zniżki na wszystkie zapiekanki

• Firma Gastronomiczna Wołkow Bartosz 
– Katering Wołkow – 10% danie dnia, 
– Restauracja Moraś – 5% na dania z karty

• Biblioteka Publiczna Miasta i Gminy 
im. Eugeniusza Paukszty w Skokach 
– 20% zniżki (koncerty i filmy) 
– 5% dla osób spoza gminy Skoki

• Sklep wielobranżowy KRAM Beata Pytlińka 
Skoki, ul. Rynkowa 2 
– 5% zniżki

• Sklep Wędkarski 
Skoki, ul. Kazimierza Wielkiego 19 
– 5 % zniżki 

UWAGA

Jeśli jesteś mieszkańcem gminy Skoki w wieku 60+ i nie posia-
dasz jeszcze Ogólnopolskiej Kart Seniora to zgłoś się do Urzędu 
Miasta i Gminy Skoki. Kartę wyrobisz na miejscu, bezpłatnie.

Karolina Stefaniak 

Program Korpus Wsparcia 
Seniorów na rok 2024

30 października 2023 roku Ministerstwo Rodziny i Polityki 
Społecznej zaakceptowało program „Korpus Wsparcia Senio-
rów” na rok 2024.

Na realizację programu przeznaczono ogółem kwotę 50 mln 
zł, w tym 29 840 000,00 zł na realizację Modułu I oraz 20 160 
000,00 zł na realizację Modułu II. Program będzie realizowany 
w terminie od dnia 1 
stycznia 2024 roku 
do dnia 31 grudnia 
2024 roku i jest ad-
resowany do wszyst-
kich gmin w Polsce, 
zarówno miejskich, 
wiejskich, jak i miej-
sko-wiejskich.

Gminy, które przystąpią do realizacji programu, uzyskają finan-
sowe wsparcie do 80 proc. przewidywanych kosztów całkowi-
tych realizacji zadania.

Adresatami programu będą seniorzy w wieku 60 lat i więcej, 
mający problemy z samodzielnym funkcjonowaniem ze względu 
na stan zdrowia, prowadzący samodzielne gospodarstwa domo-
we lub mieszkający z osobami bliskimi, które nie są w stanie za-
pewnić im wystarczającego wsparcia.

Program zakłada realizację dwóch Modułów:

Moduł I, którego celem jest zapewnienie usług opiekuńczych 
w formie usług sąsiedzkich seniorom w wieku 60 lat i więcej.

Usługi sąsiedzkie świadczone w ramach Modułu I obejmą swo-
im zakresem pomoc w zaspokajaniu podstawowych potrzeb ży-
ciowych, podstawową opiekę higieniczno-pielęgnacyjną, przez 
którą należy rozumieć formy wsparcia niewymagające specjali-
stycznej wiedzy i kompetencji, oraz, w miarę potrzeb i możliwo-
ści, zapewnienie kontaktów z otoczeniem.

Moduł II, którego celem będzie poprawa bezpieczeństwa oraz 
możliwości samodzielnego funkcjonowania w miejscu zamiesz-
kania osób starszych przez zwiększanie dostępu do tzw. „opieki 
na odległość”, a także wsparcie gmin w realizacji świadczenia 
usług opiekuńczych.

W ramach Modułu II gminy będą mogły uzyskać wsparcie fi-
nansowe na dofinansowanie zakupu, jak również kosztów użyt-
kowania tzw. opasek lub innych urządzeń bezpieczeństwa oraz 
na dofinansowanie kosztów użytkowania opasek lub innych urzą-
dzeń bezpieczeństwa zakupionych w ramach programu Korpus 
Wsparcia Seniorów w latach 2022 – 2023.

Informujemy, że Gmina Skoki w lutym 2024 roku przystąpiła 
do „Programu Korpus Wsparcia Seniorów na 2024 rok” realizując 
oba moduły. Program realizowany będzie przez Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Skokach.

Osobą do kontaktu jest Marta Jaśkowiak, tel. 61 892 58 28, 
tel. kom. 603 275 185.

Seniorzy, zdrowie



Sobota w Owińskach, 
Radojewie i Boduszewie

Wspaniała wiosenna pogoda, ciekawy program i miłe towa-
rzystwo sprawiły, że siedemdziesięcioro uczestników 8. edy-
cji „Spaceru NW z historią w tle” spędziło interesującą, kwiet-
niową sobotę. Tradycyjnie organizatorami tego wydarzenia 
byli: Towarzystwo Miłośników Miasta Skoki i Ziemi Skockiej 
oraz Urząd Miasta i Gminy Skoki. 

Tym razem trasa rozpoczęła się w Owińskach, gdzie w baro-
kowych wnętrzach kościoła pw. św. Jana Chrzciciela historię 
tej świątyni oraz założonego tu w połowie XIII wieku klasztoru 
sióstr cysterek przedstawił znawca tematu, członek TMMSiZS, 
dr Tomasz Sobalak. 

Następnie Anna Golińska, zaprzyjaźniona z naszą gminą 
członkini PTTK Wągrowiec, zaprosiła na spacer wiodący niedaw-
no powstałą kładką nad rzeką Wartą do pomnika przyrody - dębu 
„Bartek” - i dalej do Radojewa. Tutaj podzieliła się imponującą 
wiedzą na temat rodu von Treskowów. 
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Kolejnymi punktami na trasie zwiedzania był cmentarzyk 
członków wspomnianej rodziny. Uwagę zwrócił też znajdujący 
się tu głaz z tabliczkami, na których wygrawerowano w języku 
polskim i niemieckim poruszającą inskrypcję: „Przystań i uczcij 
w tym miejscu pamięć zmarłych ofiar bezsensownych i niszczy-
cielskich wojen.”

Następnie uczestnicy otoczeni piękną, wiosenną florą - po-
konując spore naturalne zróżnicowanie terenu radojewskiego 
parku - dotarli na Krzyżową Górę, a stamtąd do romantycznych 
sztucznych ruin, mających przypominać gotyckie budowle. 

Program wycieczki zakończył się ogniskiem i pieczonymi kieł-
baskami na parkingu leśnym w Boduszewie. 

Iwona Migasiewicz

Fot. Iwona Migasiewicz, Karolina Stefaniak



Jezioro jest w użytkowaniu przez Maj sp. z o.o. Przedsiębior-
stwo produkcji rybackiej z siedzibą w Wągrowcu. Kołu PZW udo-
stępniono kilkaset metrów linii brzegowej, gdzie wyznaczone 
zostały stanowiska wędkarskie. Tu też Koło PZW rozgrywa wiele 
ze swoich statutowych zawodów wędkarskich. Rywalizują tu też 
koła PZW z innych miast.

Regulamin amatorskiego połowu ryb określa, że wędkarz zo-
bowiązany jest utrzymać w czystości stanowisko wędkarskie 
w promieniu minimum 5 metrów, bez względu na stan, jaki zastał 
przed rozpoczęciem połowu. A to oznacza, że powinien posprzą-
tać stanowisko, zanim zacznie łowić i pozostawić stanowisko 
czystym po zakończeniu łowienia - że tak się nie dzieje niestety 
nich świadczy fakt, że zebraliśmy kilkanaście worków śmieci: folii, 
butelek, puszek metalowych, a nawet styropianu i pianki poliure-
tanowej. Trafiały się też zwoje żyłki, spławiki, a nawet przywie-
zione zapewne worki ze śmieciami. Koledzy wyłowili z wody tzw. 
„pupy”, czyli sprzęt kłusowniczy. Przybór wód spowodował, że na 
nasz brzeg przypłynęły zapewne z drugiego brzegu gałęzie i zwa-
ły suchej trzciny. Wyrównać trzeba było także drogę gruntową 
umożliwiającą dojazd do stanowisk. Jeden z członków koła udo-
stępnił do tego celu minikoparkę.

Podczas akcji sprzątania, w której wzięli także udział uczest-
nicy szkółki wędkarskiej koła PZW, zastaliśmy na jednym ze 
stanowisk wędkarzy, którzy lekceważyli przepisy regulaminu, 
a pouczeni przez sprzątających wyraźnie… obrażeni zwinęli sprzęt 
i opuścili łowisko.

Uczestnicy akcji sprzątania załadowali odpady na samochód 
prezesa koła PZW Jacka Dudka i pozostawili swój teren wolny 
od śmieci. Na jak długo, nie wiadomo.

Młodzi adepci sztuki wędkarskiej mieli okazję pokibicować 
Marianowi Konradowi, który w wolnej chwili zajął się wędko-
waniem. Jolanta Konrad i Agnieszka Dudek zadbały o to, aby 
sprzątający mogli posilić się na czystych stołach. Na wszystkich 
czekała gorąca herbata i kawa.

Apelujemy do wszystkich wybierających się na wędkowanie 
i wypoczynek nad wodą – potraktujmy to miejsce jak nasz wspól-
ny z naturą dom. Jak cię widzą – tak cię zapamiętają!

Tekst i fot. Franciszek Szklennik

Padli ofiarą zbrodni

W przeddzień 84. rocznicy zbrodni katyńskiej członkowie 
skockiej grupy „Katyń - Pamiętamy” i Towarzystwa Miłośni-
ków Miasta Skoki i Ziemi Skockiej złożyli hołd wszystkim 
ofiarom.

Tablica upamiętniająca ofiary na bramie skockiego cmentarza

Wśród nich byli żołnierze Wojska Polskiego i funkcjonariusze 
Policji Państwowej związani z ziemią skocką: ppor. Lech Józef 
Antoszewski, ppor. Aleksander Baranowski, post. Leon Bo-
gunia, kpt. Alojzy Boras, ppor. Wacław Buczkowski, kpr. Igna-
cy Dobrochowski, ppor. Tadeusz Dobrogowski, kpt. Tadeusz 
Jeszke, por. Czesław Antoni Weiss, post. Bronisław Smoliński.

Cześć Ich pamięci!

TO NIESTETY  
POZOSTAWILI LUDZIE!

 
Członkowie Koła nr 120 Polskiego Związku Wędkarskiego 
w Skokach przeprowadzili kolejną akcję sprzątania terenów 
wokół jezior. Tym razem zebrali się przy Jeziorze Budziszew-
skim. Zebrano kilkanaście worków śmieci.
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Rośnie zainteresowanie programem „Ciepłe Mieszkanie”

W tym roku Burmistrz Tadeusz Kłos podpisał trzy kolejne umowy z mieszkańcami o dofinansowanie wymiany nieekologicznych 
pieców. Oznacza to, że z terenu naszej gminy znikną kolejne kopciuchy.

Wartość podpisanych w luty i marcu umów to 
blisko 70 tys. zł.

Zainteresowanie mieszkańców dofinansowa-
niem na wymianę źródła ciepła w mieszkaniach 
znajdujących się w budynkach wielorodzinnych 
jest coraz większe. Obecnie prowadzony nabór 
wniosków będzie trwał do 10 listopada 2024 r. 
lub do wyczerpania środków.

Jeśli interesuje Cię ten temat to zapraszamy 
do kontaktu telefonicznego - 61 89 25 808.

W 2023 roku, w ramach dofinansowania 
z programu priorytetowego „Ciepłe Miesz-
kanie”, skorzystało 9 mieszkańców, którzy 
otrzymali w sumie 115 019,20 zł jako zwrot 
poniesionych wydatków związanych z wymianą 
źródła ciepła.

Monika Cytlak 

Kolejne 1,4 mln zł na wymianę kopciuchów dla mieszkańców.

Gmina Skoki pozyskała blisko 1,4 mln zł na udzielanie swoim mieszkańcom kolejnych dotacji na wymianę kopciuchów w budyn-
kach wielorodzinnych z Programu Priorytetowego Ciepłe Mieszkanie w II naborze. Zmianie, na korzyść mieszkańców, uległy progi 
dochodowe oraz wysokość dotacji. Rozszerzony został także katalog źródeł ciepła. 

Z programu tego mogą korzystać: 

1. Właściciele lokali mieszkalnych znajdujących się w budynkach wielorodzinnych.
2. Wspólnoty mieszkaniowe (3-7 mieszkań).
3. Najemcy lokali komunalnych w budynku, gdzie nie wszystkie lokalne należą do gminy. 

Beneficjenci końcowi będą mogli realizować zadanie w latach 2024-2025.

19 marca 2024 roku podpisana została umowa o dofinansowanie z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Poznaniu. 

Po przygotowaniu dokumentacji niezbędnej do udzielania uprawnionym mieszkańcom dotacji, uruchomiony zostanie nabór wniosków. 
O jego terminie będziemy informować na stronie internetowej Gminy Skoki, Facebooku oraz w „Wiadomościach Skockich”. 

Przypominamy również, że właściciele lokali mieszkalnych znajdujących się w budynkach wielorodzinnych mogą cały czas wnioskować 
o dofinansowanie. Do 10 listopada 2024 r. będzie trwał nabór wniosków w ramach I umowy o dofinansowanie zawartej z Wojewódzkim 
Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu.

Monika Cytlak 

Czysta gmina



„Urok zachodu słońca trwa zbyt krótko, by móc go zatrzymać, ale zbyt długo, by móc go zapomnieć.” - Mary Balogh

Fot. Hanna Krot - Skockie Kadry


